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Gmina Zaniemyśl 

Sesja Rady Gminy 

RG.0002.22.2018-2023 

Protokół nr XXII/2020 

XXII Sesja Rady Gminy w dniu 26 sierpnia 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 26 sierpnia 2020 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:46                               

tego samego dnia 

Radni obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Michał Marciniak 

13. Ewaryst Pankowski 

14. Marek Stroiwąs 

15. Ewa Wiatr-Gawlak 

 

Radni nieobecni: 

12. Bartłomiej Mieloch 

w posiedzeniu wzięło udział 14 Radnych, lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu 
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1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Dzień dobry Państwu, otwieram XXII sesję Rady Gminy Zaniemyśl, bardzo serdecznie witam 

Państwa Radnych, Pana Wójta Gminy Zaniemyśl, Pana Krzysztofa Urbasa, Panią Sekretarz, Panią 

Martę Tomys, Radcę Prawnego Gminy Zaniemyśl Pana Marka Grzelaka, witam również bardzo 

serdecznie Sołtysów, Pana Prezesa, pracowników Urzędu Gminy, a także mieszkańców naszej 

Gminy, zanim przejdę do odczytania porządku obrad chciałbym tylko takie informacje dotyczące 

sposobu przeprowadzenia sesji przeczytać, a później przejdę do odczytania porządku obrad, w sesji 

uczestniczą radni gminy, wójt, sekretarz, radca prawny, kierownicy referatów, zaproszeni goście 

oraz mieszkańcy, którzy zgłosili swój udział w sesji, stoliki i miejsca rozmieszczone są                             

w odpowiedniej odległości od siebie, na sali dostępne są odpowiednie płyny dezynfekujące, 

maseczki oraz rękawiczki, sala została odpowiednio przygotowana – stoły, krzesła i mikrofony 

zdezynfekowane, będziemy starać się ograniczyć  do minimum bezpośredni kontakt, proponuje się, 

żeby osoby, które nie będą posiadały przed sobą mikrofonu, zabierały głos z mównicy, osoby, które 

są chore, które są w grupie osób ryzyka lub mogą czuć się zagrożone, decyzję o uczestnictwie                     

w sesji podejmują indywidualnie, proszę o rozważną i odpowiedzialną decyzję w tych sprawach, 

proszę wszystkich Państwa Radnych o zrozumienie powagi sytuacji, mieszkańcy zostali 

poinformowani o obradach i zostali zaproszeni do śledzenia przebiegu sesji na kanałach youtube, 

przedstawię teraz porządek sesji, może zanim przedstawię porządek sesji powiem Państwu dlaczego 

ta sesja została zwołana, w dniu 19 sierpnia do Przewodniczącej Rady Gminy Zaniemyśl został 

złożony wniosek o następującej treści, działając na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku tego roku o samorządzie gminnym, Dz.U. z 2020 roku poz. 713 wnioskuje o zwołanie 

Sesji Rady Gminy Zaniemyśl w terminie określonym ustawą, zwołanie sesji związane jest 

koniecznością podjęcia uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości porządku na terenie 

gminy Zaniemyśl, wnoszę, by sesja Rady Gminy Zaniemyśl odbyła się według porządku obrad 

stanowiącego załącznik nr 1 do niniejszego wniosku, zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym przekazuje projekt uchwały w załącznik nr 2 zamieszczonej w punkcie siódmym 

porządku obrad, podpisano Wójt inż. Krzysztof Urbas, przedstawię teraz Państwu porządek obrad, 

który jest załącznikiem nr 1 do przedmiotowego wniosku i również jest porządkiem obrad 

obowiązującym na dzisiejszej sesji  

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 
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4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Zaniemyśl. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 

 

czy Państwo Radni albo Pan Wójt chcą złożyć wniosek o zmianę porządku obrad, jeżeli nie to 

przechodzimy do punktu drugiego czyli do stwierdzenia quorum Radnych 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, na sali sesyjnej znajduje się 14 Radnych, a 

zatem mamy wystarczającą liczbę radnych i możemy podejmować prawomocne uchwały 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo proszę Panie Wójcie o zabranie głosu 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak zastanawiałem się czy przy mównicy, czy na siedząco, ale 

Szanowni Państwo mam trochę tych informacji chociaż okres wakacyjny, lipiec, sierpień, ale 

wbrew temu co niektórzy mieszkańcy mówią, co wy w Urzędzie robicie, rzeczywiście tej pracy, tak 

mi się wydaje i pracownicy zauważają, administracyjnie jest dużo więcej, a dodatkowo realizujemy 

budżet tegoroczny i tak rozpocznę informacje może od zmian w budżecie, które zostały 

przeprowadzone w okresie międzysesyjnym, w tym okresie podpisałem trzy zarządzenia 

zmieniające budżet, 06 lipca dokonano przeniesień między rozdziałami i paragrafami, środki w 

wysokości 10.000,00 zł przeznaczając je na zwiększenie wydatków w ramach zadania pn. 

„Doposażenie placu zabaw i zagospodarowanie miejsca na kąpielisko w Zwoli na działce nr 54”, są 

to środki własne, poza funduszem sołeckim, dodatkowo po stronie dochodów i wydatków 

wprowadzono zmiany w dotacjach celowych, Wojewoda Wielkopolski poinformował nas                           

o zwiększeniu o kwotę 10.003,00 zł., środki te przeznaczone są  na dofinansowanie wypłat zasiłków 

stałych oraz o zwiększeniu dotacji celowej o kwotę 20.653,00 zł na przeprowadzenie wyborów 

Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej, kolejne zarządzenie z 10 lipca, dokonano przeniesień między 

rozdziałami i paragrafami, w ramach środków na przeprowadzenie wyborów Prezydenta 

Rzeczpospolitej Polskiej, zarówno zleconych i własnych, przeniesiono między paragrafami ogólną 
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kwotę 172,94 zł., zgodnie z potrzebami oświaty przeniesiono między rozdziałami i paragrafami 

ogólną kwotę 8.800,00 zł., przesunięcia wydatków dotyczą przede wszystkim wydatków na remont 

w Szkole Podstawowej w Śnieciskach, dodatkowo Wojewoda poinformował nas, że na zadania 

dotyczące, realizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej przekazał dodatkowe środki, nie będę  

ich wymieniał, bo to są różne paragrafy, w każdym razie kwota ogólna około 10 tysięcy zł.,                       

i kolejne zarządzenie z 13 sierpnia, zabezpieczono kwotę 10.000,00 zł na „Wyznaczenie obszaru                    

i granic Aglomeracji Zaniemyśl”, wyznaczona Aglomeracja przedstawiać będzie stan realizacji 

Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych, zabezpieczono dodatkową kwotę                  

w wysokości 5.000,00 zł na koszty sądowe dotyczące roszczeń odszkodowawczych Gminy 

Zaniemyśl dochodzonych od Powiatu Średzkiego w związku ze zniszczeniem dworku 

szwajcarskiego na Wyspie Edwarda, przeniesiono między paragrafami kwotę 2.400,00 zł na 

wydatki zabezpieczające gotowość bojową jednostek OSP, zmniejszono o kwotę 12.300,00 zł 

środki z rezerwy ogólnej, zgodnie z potrzebami oświaty przeniesiono między rozdziałami                           

i paragrafami ogólną kwotę 1.920,00 zł, zgodnie z potrzebami OPS-u przeniesiono między 

paragrafami kwotę 3.900,00 zł, zabezpieczono łącznie kwotę 5.300,00 zł dotyczącą między innymi  

opłaty na rzecz budżetu państwa w związku z ochroną wód, wydatków związanych z Programem 

Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz na wydatki związane z udzieleniem pomocy 

zwierzętom dziko występującym objętych ochroną gatunkową, dodatkowo wprowadzono zmiany                         

w dotacjach celowych, Wojewódzkie Biuro Spisowe zwiększyło nam o kwotę 25.056,00 zł na 

wydatki związane z przeprowadzeniem Powszechnego Spisu Rolnego w tym roku oraz Wojewoda 

Wielkopolski, na zadania realizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej zwiększył nam kwotę                    

o 116,00 zł., to tyle jeżeli chodzi o zmiany w budżecie Gminy w okresie międzysesyjnym, kolejne 

informację, które chcę Państwu przekazać to taka aktualna informacja związana z w związku                       

z uchwałami Rady i w związku z koronawirusem, na dzień dzisiejszy, 26 sierpień, w sprawie 

przedłużenia terminu płatności rat podatku od nieruchomości płatnych w maju i czerwcu 

skorzystało w tej chwili z tej uchwały trzynastu podatników na kwotę 61.304,59 zł., to jest 

przedłużenie płatności, jeżeli chodzi o kolejną uchwałę w sprawie  zwolnienia z podatku od 

nieruchomości należnego za miesiąc kwiecień, maj i czerwiec skorzystało do tej pory i złożyło 

wniosek dwóch podatników na kwotę ogólną 2.941,00 zł., oczywiście tutaj jeżeli chodzi o te 

przesunięcia już więcej nie będzie wniosków, bo już termin minął, a jeżeli chodzi o zwolnienie z 

podatku te przedsiębiorstwa, które ustawowo miały zamkniętą działalność jeszcze w dalszym ciągu 

przedsiębiorcy mogą zgłaszać do nas wnioski o zwolnienie z tego podatku od nieruchomości, to 

tyle jeżeli chodzi  o te ostatnie uchwały w związku z koronawirusem,  a teraz, Szanowni Państwo, 

przedstawię realizację tegorocznego budżetu w zakresie inwestycji, które mamy zapisane w tym 
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roku, i tak, 8 lipca br. dokonano odbioru końcowego robót związanych z realizacją budowy boiska 

wielofunkcyjnego w Śnieciskach, dokonano odbioru przy udziale Sołtysa sołectwa Śnieciska, 

Dyrektora Szkoły Podstawowej, Wykonawcy i Inspektora Nadzoru oraz niektórych radnych, co 

wykonano to myślę, że Państwo wiecie, boisko wielofunkcyjne powstało, poza tym boiskiem 

zamontowano 10 sztuk ławek, dokonano nasadzeń 20 sztuk iglaków, utwardzono wjazd i miejsca 

postojowe oraz cały teren wokół boiska obsiano trawą, firma wykonująca to MATEJKO 

DEVELOPMENT w Czapurach za kwotę 600.630,87 zł brutto, kolejne zadanie inwestycyjne 

zakończone, odebrane, przebudowa drogi gminnej Zaniemyśl – Lubonieczek w zakresie budowy 

ścieżki rowerowej wraz z oświetleniem, tu odbyły się dwa odbiory, pierwszy odbiór odbył się                   

3 lipca, dokonano odbiór w zakresie robót drogowych dla  niniejszego zadania w ramach Pakietu, 

przypomnę, przetargu I zrealizowano budowę ścieżki rowerowej wzdłuż drogi gminnej na odcinku 

854 mb., już powierzchni Państwu nie będę wymieniał, co wykonano w ramach tych robót 

drogowych, roboty te kosztowały nas 276. 683,28 zł., a roboty wykonała Firma Usługowo – 

Handlowa „ANNA” Anna z Gniezna, kolejny odbiór tego zadania to 10 sierpień, dokonano odbioru 

końcowego robót w zakresie budowy oświetlenia dla  niniejszego zadania, wzdłuż tej ścieżki na 

długości 854 mb. powstało oświetlenie, ustawiono szafkę oświetleniową, linia kablowa o tej samej 

długości i zamontowano słupy oświetleniowe z oprawami LED w ilości 18 sztuk, oczywiście 

wykonawca zobowiązany był wykonać badania i pomiary uziemienia, linii kablowej                           

i powykonawczej inwentaryzacji geodezyjnej, roboty te wykonała firma ENERGOSIEĆ                     

z siedzibą w Pyzdrach, wartość tych robót 58.302,00 zł., kolejne zadanie, które się toczy w tym 

roku i będzie się toczyło w roku 2021 to rekultywacja wód powierzchniowych Jeziora 

Raczyńskiego, trwają prace nad realizacją niniejszego zadania, w okresie międzysesyjnym 

wykonano  zabiegi inaktywacji fosforu na powierzchni całego jeziora przy użyciu substancji 

chemicznej) zgodnie z zapisami pozwolenia wodnoprawnego, zabiegi przeprowadzono                        

w terminach 22-23 lipiec oraz 31 lipiec i 11-13 sierpień, w dniu 26 sierpnia przeprowadzone 

zostaną, a więc w dniu dzisiejszym, badania wody jeziora oraz jego dopływów, a 31 sierpnia 

planowany jest montaż urządzenia, które będzie, wszyscy chyba zauważymy teraz w najbliższym 

okresie, będzie zmontowane i będzie pływało po naszym jeziorze, i będzie wykonywało prace 

związane z rekultywacją, głównie to będzie wrzesień, październik, listopad aż do zimy, do 

oblodzenia,   główna i największa intensywność prac przypada na okres jesienny, tak długo jak nie 

przyjdzie zima oraz kluczowa będzie wczesna wiosna, tak jak tutaj z Programu to wynika, w tym 

czasie przeprowadzona zostanie inaktywacja fosforu        w osadach dennych oraz w toni wodnej, 

zabezpieczone zostaną również osady na głęboczkach oraz wszystkie dopływy, wiosną po raz 

kolejny zamontowane zostaną bariery ze słomy jęczmiennej oraz  moduły filtracyjne, tak po 
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naszemu, będzie to przebiegało po raz pierwszy, bo te prace wykonujemy od już paru lat, że to 

urządzenie będzie dozowało związki chemiczne, są to o ile sobie przypominam, związki żelaza, 

które mają absorbować te nieszczęsne fosfory, fosforany, które znajdują się w mule, w tym jeziorze 

na dnie i miejmy nadzieję, że będzie efekt i daj Boże, żeby to był efekt  długotrwały, tu przy okazji, 

chcę dopowiedzieć, że na szczęście udało nam się przez cały okres, bo niestety już piękne lato mija 

na tyle zabezpieczyć te wody jeziora, że nie wystąpiły sinice, że do ostatniego weekendu, a było 

takie zagrożenie, dzwoniliśmy, żeby jeszcze raz wprowadzono opryski, że zbić to zielone co 

ukazuje się na zewnątrz i nasze kąpieliska były czynne przez cały czas, ostatni weekend taki gorący 

dostaliśmy informację, że wszystkie kąpieliska w Poznaniu, na jeziorze Rusałka, na Malcie i na 

Kiekrzu są zamknięte i spodziewaliśmy się, że większa ilość osób może przyjechać i robiliśmy 

wszystko, żeby u nas można było korzystać no i udało się, przy okazji chcę też powiedzieć, że 

zauważyliśmy, że, powiedzmy tak od trzech, ale w tym roku naprawdę w niedzielę, sobotę bardzo 

dużo osób przyjeżdżało na naszą jeszcze niezrewitalizowana plażę i to osoby z różnych miast                      

z wielkopolski, widziałem rejestracje nie tylko Poznań, Środa, Śrem ale i Gniezno, Jarocin, i nieraz 

tak się zastanawiałem, a gdzie są nasi mieszkańcy no ale potem okazało się gdzie ci nasi 

mieszkańcy są, głównie chodzą właśnie do parku w Jeziorach, na ta plażę, którą wykonaliśmy                   

w ubiegłym roku i tam korzystają też z wypoczynku i kąpieli, na końcu jeszcze też pewne założenia 

w związku z tym latem chcę Państwu powiedzieć, bo myślę, że będzie intensywna praca tu 

przebiegała, nad ułożeniem projektu budżetu, a w związku z tym, że coraz więcej nam przyjeżdża 

osób musimy podjąć pewne działania szybciej niezależnie od zapisów Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, którą mamy przyjętą, kolejne zadanie, które udało nam się zrealizować i odebrać,                 

10 lipiec, przebudowa ulicy Spacerowej, Rekreacyjnej, to był pierwszy etap realizowany                   

w tym roku, dokonano odbioru końcowego tych robót, to są konkretnie przy ulicy Rekreacyjnej, 

ulica Wczasowa, Krótka,  długości 370 mb., wykonano tam kanalizację deszczową                                      

z przykanalikami, ściek z dwóch rzędów kostki betonowej, utwardzenie nawierzchni kostką 

betonową powierzchnia 2333 m2, oznakowanie pionowe, roboty wykonała firma z Książa 

Wielkopolskiego za kwotę 609.957,75 zł., kolejne zadanie, które realizujemy, jeszcze jest w toku, 

to likwidacja wyrobów azbestowych zawierających azbest na terenie gminy Zaniemyśl w ramach 

zawartej umowy z firmą z Suchego Lasu, zrealizowany został pierwszy zakres prac z realizacji 

zadania, na podstawie przesłanych przez firmę protokołów oraz zgodnie z kartami przekazania 

odpadów, do chwili obecnej realizację usługi usuwania azbestu zrealizowano u dwunastu 

właścicieli nieruchomości, i tak, transport i utylizacja, a więc właściciel nieruchomości zdjął sobie 

eternit, to 26,94 tony za kwotę 13.965,70 zł.  zrealizowano u dziesięciu właścicieli, a u dwóch 

właścicieli to był demontaż, transport i utylizacja, to było 1,50 tony azbestu za kwotę 793,80 zł., 
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kolejne zrealizowane już zadanie, trudno sobie wyobrazić, żeby nie było zrealizowane, oświata 

rusza 1 września, 21 sierpnia br. dokonano odbioru końcowego robót związanych z realizacją 

zadania pod nazwą termomodernizacja budynku użyteczności publicznej Szkoły Podstawowej                             

w Pigłowicach, w ramach inwestycji wykonano wymianę części okien i drzwi w budynku tej 

Szkoły, polegało to na demontażu stolarki okiennej i drzwiowej w ilości 26 sztuk oraz montażu 

różnego wymiaru okien w ilości 25, montaż parapetów wewnętrznych z konglomeratu, 25 sztuk, 

stalowych zewnętrznych 25 sztuk i montaż drzwi z przeszkleniem, jednej sztuki, roboty wykonała 

firma Wawrzyniak MARKETING ze Śremu za kwotę 157.329,55 zł. brutto, rozbudowa oświetlenia 

na terenie gminy Zaniemyśl, 20 sierpnia  dokonano odbioru końcowego dla zadania rozbudowa 

oświetlenia ulicznego w miejscowości Zwola na odcinku 543 mb.,  wykonano szafkę 

oświetleniową, linię kablową długości 543 mb., montażu słupów oświetleniowych z oprawami LED 

– 14 szt. oraz oczywiście badania, pomiary i inwentaryzację, roboty wykonała firma 

ENERGOSIEĆ z Pyzdr za kwotę 73.431,00 złotych, kolejne informacje z zakresu komunikacji 

autobusowej, pasażerskiej, chcę Państwa poinformować i mieszkańców, że z dniem 1 września 

zostają przywrócone wszystkie zawieszone wcześniej połączenia komunikacji autobusowej na 

trasach Środa Wlkp – Zaniemyśl – Środa Wlkp oraz Śrem – Zaniemyśl – Śrem, ze względu na 

zwiększony wzrost zachorowań na COVID – 19 proszę o  stosowanie się do wytycznych, rozkłady 

jazdy dostępne są na stronie Urzędu Gminy, kolejne zadanie, które realizujemy, będziemy 

systematycznie realizować to są kontrole deklaracji śmieciowych mieszkańców gminy oraz umów 

zawartych przez przedsiębiorców na wywóz odpadów komunalnych, te kontrole rozpoczęto                        

i myślę, że to będzie systematycznie, latami będziemy musieli kontrolować jaka jest uczciwość                    

i przedsiębiorców, i naszych mieszkańców w tym zakresie, obecnie kontrole dotyczą wszystkich  

posesji na terenie 17 sołectw, poza Zaniemyślem, a Zaniemyśl kontrolujemy, ze względu na 

wielkość, losowo, wytypowane adresy, kontrolę przeprowadzono też pod kontem, jak mówiłem, 

firm i zawartych przez przedsiębiorców umów na odbiór odpadów komunalnych, nie chcę 

Szanowni Państwo tego rozwijać, ale już obecne kontrole . wykazały liczne nieprawidłowości 

wśród właścicieli firm, nie będę ich podawał, bo nie mogę, ale jak przyjdzie do czego to osoby 

publiczne podam publicznie jak to wygląda, jak tu chcemy, żeby wszystko u nas było pięknie, 

ładnie, nadobnie i nieraz krytykujemy, a osoby publiczne krytykują publicznie, a same nie 

wykonują swoich obowiązków, które wykonują większość oczywiście mieszkańców Gminy to 

wykonuje, to tyle w tym temacie nie chcę rozwijać, myślę, że jeżeli będzie potrzeba zobaczymy jak 

to dalej to mogę to przedstawić, bo dla mnie to, tak się domyślałem, ale piękne słowa, a za słowami 

wygląda to tak jak wygląda, to tyle w tym temacie Szanowni Państwo, rozbudowa budynku 

świetlicy wiejskiej w miejscowości Kępa pod kątem powiększenia pomieszczenia samochodu 
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strażackiego, który OSP Kępa będzie odbierała, bodajże, do 15 listopada ma być odbiór                    

i musimy przygotować to pomieszczenie, żeby ten samochód mógł garażować, 18 sierpnia po 

licznych rozeznaniach cenowych udało nam się za tą kwotę, którą mieliśmy w budżecie podpisać 

umowy na roboty budowlane z Przedsiębiorstwem Usługowo Handlowym z Nowego Miasta na 

wartość 79.900,00 zł brutto, planowane zakończenie prac, zgodnie z zapisami umowy, to 31 

październik tego roku, tu muszę dodać, że druhowie z OSP wykonali już część tych prac, a więc 

skuli posadzkę, która będzie niżej, obniżona, wywieźli wszystko, tak, że to co umówiliśmy się, że 

oni wykonają, wykonali i druhom z OSP Kępa za to dziękuję, jeżeli wykonawca robót wejdzie, 

zobaczymy, może jeszcze uda się pewne rzeczy też przez druhów wykonać, nie zakładamy 

zakończenia tego zadania w tym roku w całości, chcemy powiększyć, wydłużyć ten garaż                          

i wysokość, musimy zamontować nową bramę, wyższą, roboty zewnętrzne wykonamy w tym 

zakresie, żeby można było ten obiekt, który będzie ogrzewany, żeby ten samochód  i ta woda w 

samochodzie niezamarzła, a zakładamy, że pozostałe prace wykonamy w przyszłym roku, a więc 

drogę dojazdową z kostki i pozostałe zewnętrzne prace łącznie z elewacja, bo tego tez nie 

planujemy i nie ma w umowie tego, po prostu musieliśmy z pewnych elementów, z kosztorysu, z 

przedmiarów zrezygnować, żeby się móc się zmieścić w tej kwocie, którą mieliśmy zapisaną                    

w budżecie, słynna sieć światłowodowa, Szanowni Państwo, chcę Państwa poinformować, że 

zgodnie z odbytym spotkaniem i pozyskanymi informacjami firma INEA, ta poznańska firma, 

planuje do końca 2020 roku pobudowanie i uruchomienie sieci światłowodowej w miejscowościach 

Jeziory Wielkie, Polwica i Lubonieczek, jeżeli chodzi o zakres sieci światłowodowej realizowany              

w miejscowościach Zwola, Majdany, Kępa, Czarnotki, przez firmę z za Warszawy w dniu               

5 sierpnia reszcie otrzymałem odpowiedź z Ministerstwa Cyfryzacji, na moje wielokrotne monity, 

może nie odpowiedź ale do wiadomości, Ministerstwo zwróciło się pismem do wykonawcy, w 

którym zapytuje dlaczego jeszcze nie ma sygnału, dlaczego mieszkańcy nie mogą korzystać ze 

światłowodu i być podłączeni, gdyż wielokrotnie były takie zapytania, ze Gmina nic nie robi, że ja 

nic nie robię, no wreszcie 24 lipca Ministerstwo zareagowało na moje pismo i zwrócili się do 

członka Zarządu tej firmy, Pana Grzegorza Kołodzieja, z zapytaniem    
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przeczytałem to Państwu myślę, że ta firma powinna odpowiedzieć Ministerstwu i mam nadzieje, 

że Ministerstwo też odpowie mi jaki będzie dalszy lis tych światłowodów, które są wkopane ale 

niestety nie ma sygnału i mieszkańcy tych miejscowości nie mogą do tej pory korzystać z tej sieci,  

i tu Szanowni Państwo jeszcze jedna, ostatnia informacja jeżeli chodzi o te zadania, które 

realizujemy, rekultywacja składowiska odpadów w miejscowości Czarnotki, oczywiście my 

mieliśmy, Szanowni Państwo, w budżecie zapisane, dokumentację na  rekultywację tego 

składowiska, rozesłaliśmy do różnych firm, które się tym zajmują,  zaproszenia do składania ofert 

na realizację tego zadania, do Referatu Infrastruktury wpłynęła tylko jedna oferta, złożona oferta 
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obejmuje wykonanie dokumentacji technicznej, uzyskanie wymaganych decyzji, rekultywację 

techniczną i biologiczną składowiska oraz zabiegi agrotechniczne polegające na posianiu trawy                  

i nasadzeniach, oczywiście idziemy w kierunku zalesienia tego składowiska, ofertę złożyła firma                  

z Wrocławia, i tutaj Państwa zaskoczę, za te wszystkie prace, to co wymieniłem,  kwota brutto 

18.450,00 zł., a więc dokumentacja, pozwolenia, wszystkie procedury i na końcu zrekultywowanie 

z obsianiem i posadzeniem drzew na tym terenie, kwota niska jak Państwo zauważyli i tutaj też 

zaczynamy, my, pracować intensywnie nad tym jak to rozebrać, oczywiście te prace zgodnie ze 

złożoną ofertą będą trwały do zakończenia, prawdopodobnie, około dwóch lat, jeżeli podpiszemy 

umowę, na razie nie mogę podpisać umowy ze względu na to, że nie ma  w WPF-ie tego, a więc rok 

2020, 2021, bo trzeba pozwolenia wszystkie zrobić itd., uzyskać te pozwolenia z różnych instytucji, 

z Urzędu Marszałkowskiego i innych, i dopiero potem fizyczne wykonanie, to zgodnie z ofertą 

zakończenie tych prac 2022 rok, i tutaj po rozmowie z pracownikami myślę, że musimy to wspólnie 

o tym zdecydować dlatego tutaj oficjalnie już proszę Pana Przewodniczącego Komisji Rolnictwa                  

i Ochrony Środowiska o zwołanie jak najszybciej komisji, my poprosimy szefa tej firmy czy 

pracowników tej firmy, żeby wszystko przedstawili i dopiero wówczas dokonamy ruchów                          

w budżecie, w WPF-ie, zakładam, że to będzie sesja taka już zmieniająca budżet trochę                                

i przygotowująca do projektu budżetu pod koniec września, i wówczas po akceptacji tego, tu 

wszystko wyjaśnią wprowadzimy to do budżetu tegorocznego, do WPF-u, podpiszemy umowę                      

i rozpoczną się prace związane z tą rekultywacją, najpierw nie w terenie tylko papierowe, Szanowni 

Państwo i to tyle z tych informacji, które chciałem przekazać, jeszcze momencik, wrócę do naszej 

plaży, jak Państwo wiecie mamy w WPF-ie rewitalizację plaży, czy miejsca do kąpieli                                 

w Zaniemyślu w roku 2022, bodajże, o ile sobie przypominam, ale po tym co zauważyliśmy i stan 

pomostu starego, który jest, który w tym roku częściowo był zamknięty informuję Państwa, że będę 

wnioskował, będziemy wnioskować, żeby WPF zmienić i rozpocząć też, oczywiście łącznie                 

z Placem Berwińskiego, który jest  zapisany na rok przyszły, to będzie początek rewitalizacji 

naszego miejsca do kąpieli czy plaży, bo możemy to robić etapowo, i rozpoczniemy od demontażu 

starego pomostu, którego już nie warto wydawać pieniędzy i te deski nowe, i te łaty, podkłady 

skoro i tak zamierzamy to zdemontować, pomost zamontować nowy, pływający tak jak jest                        

w dokumentacji, mamy wszystkie pozwolenia itd., nowy duży pomost, troszeczkę w innym miejscu 

i pomost cumowniczy, który będzie służył do sprzętu też pływający, z elementów pływających, do 

sprzętu, który jest wypożyczany tam w tym  terenie, myślę, że to też należy się nad tym zastanowić, 

gdyż w przyszłym roku jeżeli tego nie robimy, a myślę, że bezsensownie, żeby wymieniać deski 

wszystkie i znowu nakłady, i potem, i tak  to będzie rozebrane, więc to w ramach, ekonomia 

podpowiada, że trzeba będzie znaleźć te pieniądze i zamontować, i to nie będzie przeszkadzało, 
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jeżeli to już będziemy mieli to już ten pomost pozostanie, a potem dalsze prace w kolejnych latach 

będzie można realizować zgodnie z tym projektem rewitalizacji, który mamy, Szanowni Państwo, 

teraz kolejne informacje jeżeli chodzi o naszą oświatę, oczywiście oświata wakacje, nie pracowała 

tak jak i przed wakacjami, zdalnie było nauczanie, chcę Państwa poinformować, że Szkole                                 

w Zaniemyślu w okresie wakacyjnym przeprowadzono prace remontowe szatni damskiej i męskiej 

przy małej sali gimnastycznej z sanitariatami i pomieszczeniem prysznicowym w ramach programu 

„Szatnia na Medal”, 50% tych wydatków otrzymamy, bo jeszcze nie otrzymaliśmy na te prace, z 

Urzędu Marszałkowskiego, jest to kwota, bodajże, 80.500,00 złotych, a całość zadania to 

161.844,34 zł., oczywiście są nowe wieszaki, ławki i można powiedzieć zmieniło się od roku 

sześćdziesiątego, bodajże, jak ja pamiętam, siódmego czy ósmego, całkowicie, oczywiście nie 

ruszaliśmy ścian ale okładziny ścian, płytki i drzwi, wszystko zostało powymieniane, w tym okresie 

w Szkole Podstawowej w Śnieciskach trwały prace związane z modernizacją kuchni i stołówki 

szkolnej, oczywiście też, jak Państwo wiecie, powstało boisko wielofunkcyjne, które będzie 

wykorzystane przez uczniów szkoły w trakcie zająć lekcyjnych, a po godzinach Szkoły już 

korzystają w tej chwili, w wakacje, mieszkańcy Śniecisk, w Przedszkolu Samorządowym 

wymieniono jedynie balustradę przy schodach, 19 sierpnia naszym placówkom oświatowych, a 

konkretnie szkołom zostały przekazane kolejne laptopy zakupione za łączną kwotę 54.880,00 zł.              

w ramach programu „Zdalna Szkoła+”, i tak Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu otrzymała 13 

kolejnych laptopów, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach 5 laptopów i tym razem Szkoła 

Podstawowa w Pigłowicach otrzymała również 10 laptopów, objęliśmy też ta Szkołę teraz                           

w ramach tego zakupu, żeby też te dzieci najbardziej potrzebujące też mogły, jak będzie trzeba, to 

też korzystać z tego zdalnego nauczania, chcę też Państwa poinformować, że w dniach od 10 lipca 

do 12 sierpnia w Urzędzie Gminy została przeprowadzona przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

kontrola naszej gospodarki finansowej za rok 2019, raz na cztery lata wszystkie samorządy przez 

inspektorów Regionalnej Izby Obrachunkowej maja taką kontrolę, na dzień 28 sierpnia 

zaplanowano podpisanie protokołu końcowego z przeprowadzonej kontroli, obecnie tutaj i służby 

księgowe i inne Referaty sprawdzają co jest w protokole, wyjaśniamy, nie zgadzamy się, a 

ostateczną decyzje podejmę, czy podpiszę ją 28 sierpnia jak inspektorzy przyjadą, jeżeli nie 

będziemy się zgadzać, czy ja nie będę się zgadzał nie podpiszę tego protokołu, bo nie można tak 

sobie, że ktoś przyjedzie itd., generalnie inspektorzy, a trójka inspektorów pracowała tu 

intensywnie, nie dwójka jak zawsze, bo to trwało by jeszcze wrzesień, po rozmowie, na 

zakończeniu generalnie powiedzieli, że jest dobrze, a nawet bardzo dobrze, ale zawsze diabeł tkwi 

w szczegółach i zobaczymy jak to będzie wyglądało jeżeli chodzi o protokół, Szanowni Państwo, 

jeżeli chodzi o oświatę, oczywiście Państwo wiecie o tym, że od 1 września obowiązkowo musimy 
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dokonać podwyżek wynagrodzeń dla pracowników dydaktycznych, już zostało to przeprowadzone, 

jeszcze nie wykonane ale przeliczone, od września, pierwszego do grudnia budżet Gminy ta 

podwyżka będzie kosztowała ponad 110 tysięcy złotych, dodatkowe środki musimy zabezpieczyć, 

gdyż tego nie przewidywaliśmy, tak, że w porównaniu z ubiegłym rokiem, a przypominam, bo 

mówiłem o tym, subwencja oświatowa na ten rok w stosunku do 2019 roku dla Gminy Zaniemyśl 

jest niższa o kwotę ponad 108 tysięcy, dodatkowo teraz nam dochodzi jeszcze 110 tysięcy na tą 

podwyżkę, na 4 miesiące, oczywiście w przyszłym roku to będzie dużo więcej, bo to są 4 miesiące, 

a rok jest dłuższy, zobaczymy jaka będzie subwencja, w każdym bądź razie tutaj też generalnie 

obserwujemy budżet, nie realizujemy wszystkiego ze względu na to co musimy wykonać                             

i zobaczymy jak ukształtuje się wykonanie budżetu w roku 2019, bo na to musze zabezpieczyć 

podwyżkę, bo ona podobno była w tej obniżonej już subwencji oświatowej,  to tyle jeśli chodzi o 

oświatę naszą, jeżeli chodzi o informacje dotyczące  mienia komunalnego, Szanowni Państwo, 

wydałem, podpisałem parę zarządzeń, 14 lipca 2020 r., w sprawie udzielenia wsparcia dzierżawcom 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl, w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID 19, poprzez obniżenie czynszu za dzierżawę 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl, zarządzeniem tym obniżyłem czynsz 

dzierżawy dla wszystkich do kwoty 1,00 zł., miesięcznie, plus należny podatek VAT, obniżka 

dotyczy należności czynszowych w miesiącach kwiecień, maj i czerwiec 2020 r., wcześniej 

płatność czynszu za te miesiące zostały aneksami przesunięte na miesiąc lipiec, warunkiem 

obniżenia czynszu było złożenie wniosku oraz spełnienie warunku bycia przedsiębiorcą na dzień 31 

marca i konieczność zaprzestania prowadzenia działalności gospodarczej, ponieważ zakaz ten 

wynikał z przepisów prawa, łącznie wpłynęły trzy wnioski, których dwa zostały rozpatrzone 

pozytywnie, jeden jest w trakcie analizy, Zarządzenie z dnia 10 sierpnia, w sprawie oddania                         

w użyczenie nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, chodzi                       

o  oddanie w użyczenie na okres 7 lat  na rzecz naszej spółki, Zakładu Gospodarki Komunalnej,  

części nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Luboniec, o pow. 650 m2                                         

z przeznaczeniem na realizację inwestycji pn. „Modernizacja sieci wodociągowej w miejscowości 

Luboniec, gm. Zaniemyśl”, jeszcze to rozwinę, spółka nasza otrzyma pomoc ze środków unijnych, 

w ramach PROW-u i wymagana jest też, żebym oddał w użyczenie na okres trwałości projektu 

naszej spółce ten grunt, jest to oczywiście pobocze drogi asfaltowej, bo tam będzie ten wodociąg 

kopany i musi to być oddane w użyczenie, 17 sierpnia, zarządzenie  w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży w drodze rokowań nieruchomości położonych w miejscowości Zaniemyśl oraz ustalenia 

ceny wywoławczej, w związku z bezskuteczną próbą sprzedaży w dwóch nieruchomości, to 

przerabialiśmy już w ubiegłym roku, wiedziałem, że tak będzie ale no niestety cały czas próbujemy 
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te kliniki malutkie na dawnym osiedlu XXX-lecia sprzedać, na dzień 18 września ogłoszone zostały 

rokowania, ponieważ ani przetargi, nikt nie startował, a chcemy uporządkować te kliniki malutkie 

między dwoma nieruchomościami, żeby każdy wiedział, gdzie może pobudować ogrodzenie, co 

należy do niego, wiec te rokowania się odbędą 18 września, o godzinie 10-tej, szczegółowe 

informacje znajdują się w zaproszeniu do udziału w rokowaniach, zostało ono zamieszczone na 

stronie internetowej, jeżeli chodzi o informacje z zakresu rolnictwa, oczywiście to wszystko co 

realizujemy to jest zgodne z ustawą, przepisami i rozporządzeniami, ta kolejność jest od nas 

wymagana, żeby prawidłowo sprzedać jakąś nieruchomość, tutaj chcę poinformować jeżeli chodzi 

o rolnictwo, że w terminie do dnia 31 sierpnia, a więc zbliża się ten dzień, rolnicy mogą składać 

wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego, wykorzystywanego do 

produkcji rolnej, do wniosku należy dołączyć faktury VAT, dokumentujące zakup oleju napędowego 

w okresie od 1 lutego do 31 lipca tego roku, wnioski należy składać w biurze podawczym, 

mieszczącym się przy sali USC, wnioski złożone po terminie nie będą mogły być zrealizowane, to 

się co roku zdarza, że rolnicy nasi zapominają i potem nas proszą, żeby piątego, szóstego, 

dziesiątego września, żeby to jeszcze przyjąć, nie, jest obowiązek ustawowy, czasu jest bardzo dużo 

i można w terminie złożyć, jeżeli bym ustąpił oczywiście działam niezgodnie z prawem, ja ponoszę 

konsekwencje, bo przecież pieczątki są wpływu itd., tego nie możemy wracać ileś dni do tyłu, 

mówię o tym, gdyż co roku są niestety, jak to się mówi, zapominalscy, i tu chcę jeszcze Państwa 

poinformować, że od 1 września, a więc już też za parę dni, przez trzy miesiące, na terenie całego 

kraju, prowadzony będzie Powszechny Spis Rolny, tegoroczny spis rolny przeprowadzony zostanie 

trzema metodami, samospisu internetowego przeprowadzonego za pośrednictwem interaktywnej 

aplikacji dostępnej na stronie internetowej, wywiadu telefonicznego przeprowadzany przez 

rachmistrza spisowego z wykorzystaniem zainstalowanego w komputerze odpowiedniego 

oprogramowania oraz wywiadu przeprowadzanego przez rachmistrza terenowego                                            

z wykorzystaniem urządzenia mobilnego, będzie to w związku z COVID-em zupełnie inaczej jak     

w poprzednich spisach wykonywane, i tutaj jeszcze jedna informacja, która jest bez przerwy                      

w prasie, i tutaj przez naszych mieszkańców, wszyscy o tym wiemy, domek szwajcarski, tu przy 

okazji ponieważ to jest w Referacie Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami, Państwu przekazać 

najświeższe informacje, jak Państwo wiecie otrzymaliśmy kosztorysy i od razu zwróciliśmy się do 

Powiatu Średzkiego, do Powiatowego Centrum Inwestycji i Powiatowego Centrum Rozwoju                       

o zapłatę należnej kwoty wynikającą z kosztorysów, ale nie tylko z kosztorysów, ale i koszt chcemy, 

żeby Powiat nam pokrył koszty dokumentacji, i też koszty związane po rozbiórce, które poniosła 

Gmina na zabezpieczenie konstrukcji w roku 2019, tak, nie w 2018, przepraszam, te wszystkie 

prace, które już wykonaliśmy a jednocześnie te, które nas czekają, oczywiście ustawowo to jest 
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zapisane, że 14 dni po odbiorze korespondencji z kancelarii prawnej, przeczekaliśmy, mamy już 

dokumentację, bo najpierw powstał kosztorys, trzeba było inne dokumenty też jeszcze, odstępstwa 

od p.poż itd., związane to jest z wyspą, w każdym bądź razie mamy już dostępną dokumentację, w 

wersji oryginalnej będzie u nas już w dniu jutrzejszym i najpóźniej w piątek, a więc dwudziestego 

ósmego kancelaria prawna składa pozew do Sądu o odszkodowanie od Powiatu Średzkiego na 

domek szwajcarski, tak, że jesteśmy, myślę, że to się uda w piątek mamy miesiąc przed terminem, 

bo w październiku wszystko było by po terminie, rok od przejęcia mieliśmy ten czas, nie było to 

łatwe, w związku z COVID-em projektanci nie mogli opinii uzyskać z różnych instytucji, różnych 

służb, Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, trzeba było interweniować, ale 

wszystkie niezbędne dokumentacje i załączniki do tego już są, tak, że myślę, że będzie to złożone      

w piątek, najpóźniej, może jeszcze w dniu jutrzejszym i będziemy czekać na rozpoczęcie 

postępowania  w tej sprawie, już cały wniosek do Sądu sczytywaliśmy, przygotowaną przez 

kancelarię prawną, i Szanowni Państwo tak tylko do informacji oczywiście odpisałem Pani 

Przewodniczącej ale po zapytaniu prawników itd. ta sprawa się toczy i w Prokuraturze, i będzie się 

toczyła w Sądzie, nie będziemy udostępniać, bo to się rozejdzie, nawet stronie przeciwnej, 

dokumentacji co tam jest itd., niech Sąd i biegli to wszystko ocenią, nie mogę sobie pozwolić na to, 

żeby przekazywać te informacje, żeby one po prostu w obiegu tutaj osób nieodpowiedzialnych                      

i nieponoszących żadnych konsekwencji były, nie chcę tutaj nic ukrywać itd., tak to się dzieje jak 

jest sprawa w Sądzie to ten, który jest oskarżony czy ta druga strona, itd., raczej nie powinni tych 

informacji i nawet prasie przekazywać, i ja odmówiłem tej jednej naszej powiatowej gazecie, bo też 

się zwrócili o dokumentację, że do czasu zakończenia sprawy nic nie będziemy przekazywać tego 

typu informacji, to tyle w tym temacie, kolejne informacje Szanowni Państwo, tak skrótowo, w 

okresie tym Gminny Ośrodek Kultury, Szanowni Państwo, zrealizował pięć odcinków spotkań na 

wyspie, 16 lipca został udostępniony koncert Pani Klaudii Popielskiej, który został zrealizowany na 

wyspie Edwarda, kolejna informacja, 24 lipiec, na terenie amfiteatru odbyło się kino samochodowe, 

przez cały sierpień w Gminnym Ośrodku Kultury odbywają się letnie warsztaty albo półkolonie, w 

których łącznie uczestniczyło prawie 50 dzieci, oczywiście grupy były bardzo małe ze względu na 

COVID, zainteresowanie dzieci, co mnie cieszy, było bardzo duże, w ramach zajęć uczestnicy 

odwiedzili DELI Park, park edukacyjno – rozrywkowy, Teatr Nowy w Poznaniu, stadninę koni 

Fiord w Młodzikowie, Muzeum Rogalowe w Poznaniu, Folwark konny w Hermanowie, dzieci 

uczestniczyły również w wielu grach terenowych, zajęciach plastyki, zajęciach robotyki i wielu 

innych, i tu jeszcze raz chcę przypomnieć, że efekt i środki na to Szanowni Państwo to są pieniądze 

z Balu Sportu, który się odbył w tym roku, to są pieniądze z loterii, zebraliśmy 10 tysięcy złotych, 

pod tym kątem właśnie półkolonii, i wszystkim jeszcze raz tym, którzy uczestniczyli w Balu 
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Sportu, kupili los, dziękuje, gdyż nasze dzieci mogły tutaj przez okres tygodnia, bo grupy były 

tygodniowe uczestniczyć w tych zajęciach, 14-16 sierpień na terenie amfiteatru miał miejsce zlot 

FUTRAKÓW, uczestnicy mieli okazję spróbować kuchni z całego świata, a dzieci skorzystać                        

z dmuchanych zamków, 23 sierpnia, ostatnio, w niedzielę odbyła się transmisja finału Ligii 

Mistrzów, chcę też Państwa poinformować, że tutaj po rozmowach z Księdzem Proboszczem, 

myślę, że te informacje do Państwa dotarły, ze względu na COVID tegoroczne Dożynki będą 

ograniczone do mszy, 30 sierpnia o godzinie 15:00, w niedzielę, w Kościele pw. Św. Wawrzyńca 

wspólnie podziękujemy Bogu za tegoroczne plony, a pozostałe, niestety, uroczystości, a więc 

przemarsz pod amfiteatr nie będą się odbywały, zapraszam, będą Poczty Sztandarowe, ze swojej 

strony tutaj środki, będzie udekorowany z okazji tej też Kościół, nie amfiteatr, bo nie będziemy 

dekorować i nie będzie wieńca gminnego, będzie wniesiony tylko chleb, który pozostanie                         

w Kościele, i to będzie taka symboliczna ze strony Gminy w imieniu wszystkich rolników 

podziękowania za tegoroczne plony, oczywiście będą wieńce z poszczególnych wiosek 

prawdopodobnie tak jak to zawsze, bo to są Dożynki Gminno-Parafialne, i tutaj przedstawiciele 

wiosek te, które będą uczestniczyły złożą i wieniec symboliczny w Kościele i przekażą Księdzu 

Proboszczowi, jeżeli chodzi o kolejne informacje Szanowni Państwo, Biblioteka też działała w tym 

okresie, odbyły się spotkania plenerowe dla klubowiczów Dyskusyjnego Klubu Książki, Biblioteka 

otrzyma dotację na zakup książek w wysokości 4.846,00  złotych, Biblioteka złożyła kolejny 

wniosek o dofinansowanie Komputery dla bibliotek 2020”, niestety po raz kolejny nie 

zakwalifikowała się, wnioski złożyły 552 Gminy, czy Biblioteki a otrzymało 106, a myślę, że 

przydały by się w Bibliotece już nowe komputery, zobaczymy, Pani dyrektor nie rezygnuje i może 

kiedyś Gmina otrzyma też możliwość zakupu czy otrzyma komputery, jeszcze z naszej spółki 

informacje, 4 sierpnia dokonano odbioru sieci kanalizacji sanitarnej przy ulicy Raczyńskiego, na 

końcu jadąc na Majdany, wybudowano kolektor fi 200 długości  218 mb, przyłącza kanalizacji             

9 sztuk, studnie kanalizacyjne cztery, prace wykonywała firma BUD AN z Kalisza za kwotę 

116.200,00 zł. netto, brutto, oczywiście koszt spółki to 116, a nie 142, gdyż VAT sobie spółka 

odliczy, w ramach „Tarczy antykryzysowej” spółka złożyła do Polskiego Funduszu Rozwoju                    

w Warszawie wniosek o pomoc finansową, otrzymała 148.272,00 zł., kwota ta po roku 

utrzymania tej samej ilości zatrudnienia i złożeniu sprawozdania może być umorzona                                 

w wysokości 25 % przyznanej pomocy, a pozostałe 25 % zostanie zwrócone, spółka ogłosiła 

nabór na stanowisko Operator urządzeń oczyszczania ścieków, wpłynęło 5 ofert, trwają rozmowy 

kwalifikacyjne, spółka ogłosiła przetarg na wynajem pomieszczeń w Hali Widowiskowo – 

Sportowej, z informacji, które do mnie dotarły, bo otwarcie było w dniu wczorajszym, wpłynęła 

jedna oferta, trwają negocjacje, z ostatnich, przed sesją chwilę wiem, że już jest po negocjacjach               



16 

 

i prawdopodobnie, jeżeli Pan Prezes przygotuje umowę, w poniedziałek będzie zakończenie prac 

Komisji i jednocześnie podpisanie umowy na wynajem części oczywiście pomieszczeń na Hali, 

spółka wykonała 10 przyłączy wodociągowych, 3 przyłącza kanalizacji sanitarnej, usuwała awarie 

sieci wodociągowej w miejscowości Pigłowice, Winna oraz oczywiście sprawy porządkowe, 

wymieniono 78 wodomierzy, wymieniono 3 sztuki hydrantów, zasuwy i to tyle, oczywiście chcę 

Państwa poinformować, to świeża informacja, w dniu dzisiejszym podniosłem kapitał spółki                       

o kwotę pół miliona złotych, w budżecie mamy zapisane 600 tysięcy, ale podniosłem, 

zdecydowałem, że o pół miliona, jest to na inwestycje duże, które nie wiadomo czy w tym roku ta 

kwota będzie wykorzystana, ale mam nadzieję, że chociaż część, a pozostanie na duże inwestycje, 

które są przewidziane do realizacji przez spółkę tu chcę przypomnieć, bo Pan Prezes o tym jakoś, 

tak nie czuje tego, a więc stacja uzdatniania wody w Zaniemyślu, mam nadzieję, że to już ostatni 

moment do podpisania przez Zarząd spółki umowy na pożyczkę z Narodowego Funduszu  Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, ostatnie wyjaśnienia były bodajże we wtorek, wysłane, czy                  

w poniedziałek, to jest kwota 3 miliony 200 tysięcy złotych, kosztorysowa, zobaczymy ile będzie 

po przetargu, prace mają trwać, gdzieś około dwóch lat, nad całą ta przebudową tej stacji                            

w Zaniemyślu, największej naszej, ta pożyczka zgodnie z wytycznymi może być umorzona                       

w wysokości 30%, a więc 1/3 będzie umorzona, pozostała część kwoty będzie systematycznie przez 

spółkę spłacana przez 10 lat, oczywiście to nie jest ostatnie podniesienie kapitału, Państwo żeście 

głosowali w ubiegłym roku nad planem inwestycyjnym spółki i tam było też zapisane jakie kwoty 

itd., tutaj będą też przy realizacji oczywiście przy realizacji tych inwestycji przewidziane na 

podniesienie kapitały, żeby spółka mogła pokryć zobowiązania dla wykonawców, kolejno duża 

inwestycja, które mam nadzieję, że teraz już teraz za chwilę będzie rozstrzygnięcie, to są środki 

unijne z PROW-u, kanalizacja sanitarna Polwickie Huby, Winna, Jezierskie Huby, chociaż one są 

kosztami niekwalifikowanymi ze względu na to, że Jeziory Małe to jest obszar aglomeracji, a                     

z PROW-u można tylko wnioskować o tereny poza aglomeracją, to też jest kwota 3 miliony złotych 

w kosztorysie, tak na okrągło mówię, 63,63% to są koszty kwalifikowane, i tu zakładałem już 

wówczas, w ubiegłym roku, że tą pozostałą część kwoty tutaj pokryjemy z podniesienia kapitału, 

żeby spółka mogła uregulować wykonawcy po przetargu zobowiązania, oczywiście kwota unijna to 

też jest odległy czas po zrealizowaniu, przypomnę, że w listopadzie ubiegłego roku zrealizowaliśmy 

kanalizację Śniecisk, odebraliśmy, zapłaciliśmy a do dzisiaj nie mamy środków unijnych na koncie, 

cały czas jesteśmy obciążani kredytem z Banku Gospodarstwa Krajowego, tu zakładam, że Pan 

Prezes też wystąpi o ten kredyt, bo  to będzie trwało i trzeba będzie się posiłkować, na szczęście                                                         

w Banku Gospodarstwa Krajowego ten kredyt jest nisko, bardzo nisko oprocentowany i warto go 

wziąć, bo jak się nie ma środków to trzeba się jakoś zabezpieczyć, Szanowni Państwo to tyle, bo 
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myślę, że i tak długo, sesja miał być krótka ale tych informacji się zebrało, a myślę, że jestem po to, 

żeby informować i Wysoką Radę, i Panie i Panów Sołtysów ale i mieszkańców, bo przecież ten 

obraz nie dzisiaj to w innych dniach można, i głos można usłyszeć co się w naszej Gminie dzieje,                 

i w jakim kierunku pójdziemy, mam dużo rzeczy dopowiedzenia na temat WPF-u, jakie 

przesunięcia będę proponował, ale myślę chyba, nie czas w tej chwili na to, żeby już na tym, ale 

tutaj też naprawdę proszę, ja już to pracownikom przekazywałem, odświeżamy, odkurzamy, 

aktualizujemy kosztorysy pod kątem przyszłorocznych inwestycji i tutaj pewne przesunięcia będą 

musiały nastąpić jeżeli chcemy realizować to co mieszkańcy oczekują chyba, że będziemy 

przesuwać w nieskończoność, ale myślę, że nie w tym rzecz, bo mieszkańcy tego oczekują, 

dziękuję bardzo, jeszcze ostatnia rzecz, nigdy się nie chwalę Szanowni Państwo, ukazał się 

niedawno, tu fachowcy i tu naprawdę fachowcy, którzy się znają oceniali poszczególne ranking 

finansowy samorządu terytorialnego w Polsce za rok 2019Gminy w całej Polsce, jak to jest 

jeżeli chodzi o gospodarkę finansową, generalnie ocenie podlegały jakie elementy jak udział 

podatków własnych w dochodach ogółem, relacja nadwyżki operacyjnej do dochodów ogółem, 

udział wydatków inwestycyjnych w wydatkach ogółem, obciążenie wydatków bieżących 

wydatkami na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń, udział środków Unii Europejskiej w 

wydatkach, relacja zobowiązań do dochodów ogółem, udział podatku dochodowego od osób 

fizycznych w dochodach bieżących, ja wiem, że to jest skomplikowana materia, ale musiałem to 

wymienić, chcę Państwa poinformować, że na 1600 gmin wiejskich w Polsce, bo takie kryteria 

przyjęto, Gmina Zaniemyśl jest, nie duża gmina, nie duży budżet, na 120 miejscu, mało tego, w 

Wielkopolsce, która jest drugim pod względem wielkości ilości gmin itd., jesteśmy na czternastym 

miejscu, tak, że możemy inwestować, realizować nawet duże inwestycje, które są w WPF-ie, 

zadłużyć się, bo mamy takie możliwości oczywiście do pewnych granic, żeby to nie było tak jak 

jest tutaj sąsiedniej, w kierunku północy, gminie, że tam właściwie nie wiedzą czy spłacać, czy coś 

robić, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy są pytania do przedstawionej informacji, 

nie widzę to ja bym chciała zabrać głos, jeżeli chodzi o odbiór boiska w Śnieciskach, jak Pan 

zaznaczył odbył się w asyście niektórych radnych, należy dodać  wybranych, bo tak naprawdę nie 

wszyscy z nas zostali o tym poinformowani, przynajmniej ja nie dostałam żadnej informacji                         

i większość z nas pewnie również, tym fakcie nie została poinformowana, tak że Szanowni 

mieszkańcy Śniecisk nie bojkotowaliśmy odbioru boiska w Śnieciskach, po prostu nie zostaliśmy                   

o tym poinformowani tak, że to jedno chciałabym zaznaczyć, następna rzecz, jeżeli chodzi o domek 

szwajcarski, ma Pan rację, złożyłam do Pana pismo z prośbą o przedstawienie kosztorysu 
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inwestorskiego dlatego, że powzięłam informację z prasy, że taki kosztorys jest, że jest 

wyszacowana szkoda, a jak Pan dobrze pamięta jestem również osobą zawiadamiającą Prokuratora  

o możliwości popełnienia przestępstwa, czyli zniszczenia mienia komunalnego, skoro została 

wyszacowana taka wartość jako osoba zawiadamiający Prokuratora byłam zobowiązana przekazać 

taką informację, w związku z tym, że nie mogę otrzymać takiej informacji poinformuje Panią 

Prokurator o tym, że nie mogę takiej informacji przekazać, bo jest ona dla mnie niedostępna, to 

jedna rzecz 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, mogę wejść w słowo,  niech Pani poinformuje Panią Prokurator,  

czy Pana Prokuratora, żeby bezpośrednio zwrócił się, ta Prokuratura, do Gminy i my to przekażemy 

do Prokuratury, organom ścigania bez żadnych problemów 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dobrze panie Wójcie ale po prostu, to jest, że 

tak powiem, normalna rzecz, że jeżeli osoba, która zgłasza fakt zniszczenia majątku, gdzie 

Prokurator domagał się wręcz wskazania, jakie są kwoty, bo my mówimy o zmieszczeniu, o 

znacznym zniszczeniu majątku Gminy i skoro są te szkody wyszacowane to trzeba tego Prokuratora 

o tym poinformować 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja miałem opinie prawne i dlatego stosuje się do tych opinii 

prawnych, każdy ma swoje wątpliwości, ja myślę, że Prokuratora może bezpośrednio, niezależnie 

jaką sprawę i na kogo wniosek, zwrócić się do Urzędu to my mamy obowiązek i przekażemy tutaj 

żadnych problemów nie mam, moja Prokuratura, a więc tam gdzie ja złożyłem wniosek, ostatnio 

dostałem pismo, żeby ten kosztorys, a nawet dokumentację, żeby dostarczyć i dostarczymy, bo 

myślę, że w Prokuraturze powinni wiedzieć jak to działać 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, no w każdym bądź razie pewnie mamy 

zupełnie do tego inne podejście, to było z tym związane, wiem, że Pan Starosta również przekazał 

informację o tym, że została wyszacowana kwota, dlatego być może Prokuratura się do Pana o to 

zwracała,  jeszcze mam jedno pytania, jeżeli chodzi o dowozy dzieci do szkoły, nie wiem myślę, że 

Pani Sekretarz będzie mogła mi udzielić informacji, dlatego że rodzice pytają, czy w związku 

pandemią będą jakieś rygory dowozowe, czy zmniejszy się liczba dzieci w autobusach, czy może 

częstotliwość autobusów będzie zwiększona, jak to będzie wyglądało  

 



19 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, nie, nie przewidujemy żadnych zmian, dowozy dzieci do szkoły 

będą realizowane, będą kursowały dwa autobusy, tak jak do tej pory i tutaj, chyba, że służby czy 

Policja itd., ale w tej chwili nie, nie będziemy wprowadzać dodatkowych autobusów, nie mamy, 

firma, która u nas wygrała przetarg ma dwa duże autobusy i nie jest w stanie podstawić kolejnych, 

to są związane z kosztami itd., uważam, że jeżeli dzieci dowożone do szkoły w Zaniemyślu, 

przykładowo, będą przebywać w tej szkole i wejdą to tego naszego szkolnego autobusu, i tylko te 

dzieci, to myślę, że nie ma żadnego zagrożenia, bo jak rozbijemy na dwie grupy to i tak się spotkają 

czy w szkole, czy na korytarzu, czy w przerwie i tutaj tak mamy w tej chwili stanowisko, 

zobaczymy jaka będzie sytuacja, zdaję sobie sprawę z tego, jeżeli mówimy o komunikacji, między 

Środą, mówię o młodzieży szkól średnich, że mogą być obostrzenia, nie wszyscy wejdą, ale ja 

przypomnę i to zresztą na spotkaniu w Starostwie, z Panem Starostą, z burmistrzami, wójtami 

powiedziane było tak, my nie mamy obowiązku dowieźć dzieci do szkół średnich, jeżeli będą 

obostrzenia przez Policję czy inne służby to trudno, nie jesteśmy w tanie też zabezpieczyć 

dodatkowych kursów, żeby szczególnie dowieść i odwieść te dzieci, będziemy obserwować 

powiedzieliśmy sobie, jeżeli będziemy mogli zareagować to zareagujemy, ale to też są dodatkowe 

koszty, których nie mamy w budżecie, żeby na to zabezpieczyć, jeżeli chodzi o odbiór to ja 

odpowiem, jedna osoba z Rady zwróciła, bo tak obserwowała to boisko, zadzwoniła do mnie czy 

jest wiadomy odbiór, tak w tym dniu, czy mogą być inni radni?, proszę bardzo kto ma ochotę                      

i prawdopodobnie zadzwoniła ta osoba do innych radnych, ja z mojej strony tutaj nie wykonywałem 

i wybiórczo nie wybierałem, tak to było, dziękuję 

 

 radna Katarzyna Gomułkiewicz, dziękuję chciałam wrócić do oświaty, chociaż trochę się 

domyśliłam już z odpowiedzi, skoro dowozy są normalne to rozumiem, że i formuła zajęć póki co 

zakładamy, że będzie tradycyjna tak jak do połowy marca, tak, o to właśnie chciałam zapytać  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak oczywiście, chyba Pani słucha Ministra Edukacji, że szkoły 

maja być otwarte, nie ma żadnych obostrzeń, i będą,  zajęcia się rozpoczną 1 września czy                           

2 września tak jak to było przez wiele lat, jakie będą kolejne dni w naszych placówkach 

oświatowych i w całym kraju to nikt nie jest w stanie powiedzieć, oczywiście Panie dyrektorki 

wiedzą jakie są wytyczne, jak to powinno być, chociaż zastanawiam się czy będą mogły 

zrealizować szczególnie przy młodszych dzieciach, czekamy na dostawę płynów, jedno zamówienie 

ode mnie poszło do Pana Wojewody, Państwowa Straż Pożarna, dzwonił Komendant do mnie, że 

niebawem, jak tylko będzie miał informację, to Państwowa Straż Pożarna w Środzie odbierze dla 

wszystkich gmin płyny i maseczki i oni będą rozwozić po naszych placówkach oświatowych, a 
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więc mówię o szkołach, a więc Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu, Śnieciskach i Szkoła 

Podstawowa w Pigłowicach, drugie zamówienie, które składały dyrektorki do Ministerstwa 

Edukacji Narodowej na kolejne środki zostało złożone, kiedy będzie realizacja trudno powiedzieć, 

jak tylko dostaniemy czy będziemy musieli odebrać, nie wiem czy z Kuratorium, czy gdzieś, to  

zrobimy wszystko, żeby jak najszybciej wysłać pojazd i przywieźć, i do tych placówek też 

dostarczyć ten sprzęt ochrony  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie widzę dalszych pytań myślę, że 

wyczerpaliśmy punkt trzeci, przechodzimy do punktu czwartego interpelacje i zapytania radnych, 

radny Zbigniew Łyszczarz bardzo proszę  

 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 
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Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Pani Przewodnicząca jeżeli mogę to, ja oczywiście na piśmie, 

wiem, zasady znam, ale ja chcę powiedzieć tak, że my środków finansowych w tym roku już na to 

nie mamy, chodzi o utwardzenie tłuczniem, ja trzy dni temu przejeżdżałem tym odcinkiem, to jest 

odcinek, oczywiście najpierw jest tłuczniem wysypany, ten ostatni odcinek jest droga gruntowa, 

ubite i myślę, że w przyszłym roku założymy utwardzenie tego odcinka ale w tym roku już niestety 

ale chyba nie  znajdziemy środków finansowych, bo 200 metrów to nie będzie kosztowało 5 tysięcy 

czy 10 tysięcy złotych, nie wiem ile i tu chcę Państwu publicznie powiedzieć, że możliwości 

budżetu się wyczerpują, chciałbym jeszcze dużo rzeczy zrealizować, na dzień dzisiejszy Szanowni 

Państwo jeżeli chodzi o odpisy z PIT-u w stosunku do ubiegłego roku, a więc udział w podatku 

dochodowym mamy ponad 510 tysięcy mniej, za siedem miesięcy i to tak co miesiąc rośnie, my 

musimy jakoś zakończyć ten budżet wybierając co realizujemy czego nie realizujemy,  chciałby się 

dokładać jeszcze do wydatków, ale tu publicznie mogę powiedzieć jak będą możliwości to może 

jeszcze jesienią spróbujemy coś zrobić, i to odpowiem na piśmie, ale tu tak od razu, bo myślę, że ci 

słuchają chcieliby wiedzieć jakie jest zdanie, i jaka będzie odpowiedź, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, pismo zostanie wciągnięte w ewidencję biura 

Rady i jutro przekazane Panu Wójtowi do odpowiedzi, nie widzę dalszych interpelacji, 

przechodzimy do punktu piątego 

 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, na ostatniej sesji Pani radna Kamila Kołacka 

w nawiązaniu do interpelacji z dnia 15 czerwca złożyła jak gdyby dopytanie do tej interpelacji                 

i w dniu 9 lipca 2020 r. została udzielona odpowiedź na tą interpelacje  
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ja tylko przypomnę Państwu, że interpelacje i odpowiedzi na interpelacje radnych znajdują się                   

w zakładce Rady Gminy Zaniemyśl, można się z nimi zawsze zapoznać, punkt piaty został 

wyczerpany, przechodzimy do punktu szóstego  

 

6. Podjęcie uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Zaniemyśl przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu Infrastruktury 

 

pytań do projektu uchwały nie zgłoszono 

 

Głosowano w sprawie: 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

Uchwała nr XXII/171/2020 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

7. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, chciałabym zacząć wolne głosy i wnioski od 

petycji, która w ostatnim czasie wpłynęła do, między innymi, do mnie, czyli do Przewodniczącej 

Rady Gminy Zaniemyśl, także do Pana Wójta, do Pana Prezesa i Rady Nadzorczej, była to petycja 

w sprawie Kuźni z Hali widowiskowo-sportowej, nie wiem czy Pan Wójt będzie czytał swoją 

odpowiedź  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, oczywiście Pani Przewodnicząca nie wyobrażam sobie, żeby Pani 

czytała moją odpowiedź na petycję 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dobrze, to ja może najpierw przeczytam 

petycję 
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bardzo proszę teraz Pana Wójta o przeczytanie odpowiedzi w sprawie tej petycji  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ale zanim przeczytam tą odpowiedź chciałbym jeszcze troszeczkę 

od siebie powiedzieć, w grudniu ubiegłego roku tu w tej sali na spotkaniu Rady Gminy                          

w Zaniemyślu, członków Rady Nadzorczej, Prezesa i moim, i jeszcze pracowników powiedziałem 

tak, mleko się wylało na dywan, a jak wszyscy wiecie trudno z tego dywanu takie mleko pozbierać, 

nie przewidywałem, ze coś takiego nastąpi, ale to tak zawsze jest, wizja Poznania, Warszawy, 

wielkich firm, które przyjdą tutaj do Zaniemyśla, gdy kluby fitness, siłownie szczególnie w tym 

roku padają, mają deficyty, nam się tutaj wydawało, że tutaj będzie wszystko tak działać, a kwoty 

za metr kwadratowy będą ogromne i niestety do tego doszło, po iluś miesiącach, bo efekt 

negatywnych działań i przedstawiania tylko jednej strony, mówię o dawnej kierowniczce Hali, 

nastąpił taki jaki mieliśmy i mam nadzieję, że to się zakończy, każdy ma inne spojrzenie, ja to 

rozumiem, ale trzeba wszystko przełożyć na grunt Zaniemyśla, naszej Gminy, naszych 
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mieszkańców, dalej nie będę mówił, bo wiem, ze odbyło się spotkanie Przewodniczącej Rady                      

i Państwa radnych z klubowiczami tam w tym miejscu, nie byłem na tym spotkaniu, ale od 

klubowiczów, nie wiem dlaczego, dowiedziałem się co się tam mówiło, co Pani Przewodnicząca                

z wielkimi dokumentami i papierami, które się może potem może fruwają, a to są dokumenty Panie 

Prezesie, za które Pan odpowiada, a nie z Państwa radnych nikt, bo tak to, nie wiem czy Pan Prezes 

jeszcze jest, bo już pewnie itd., a to jest moje spojrzenie, oczywiście możecie się nie zgodzić, padły 

takie słowa, które mnie zabolały, od Pani Przewodniczącej z klubowiczami, Zakład Gospodarki 

Komunalnej spółka z o.o. nie jest przygotowany do prowadzenia Hali, a kto w Gminie Zaniemyśl, 

Urząd czy jakaś inna jednostka była przygotowana do prowadzenia Hali, wybudowaliśmy ta Hale                

i musieliśmy zagospodarować, dopóki przez trzy lata, do ówczesnej kierowniczki, krok po kroku 

ustalaliśmy co zrobimy, itd., żeby nie przesadzać z cenami, jak wprowadzać, w jaki sposób 

zagospodarować te pomieszczenia, to było dobrze, ale po stwierdzeniach, że były naciski, nie mogę 

do tego dojść o kim mówiło się, prawdopodobnie o mnie, powiedziałem nie, to nie jest moje 

zadanie i przestałem układać, to co poukładałem można powiedzieć, że prawie do dnia dzisiejszego 

na tej Hali się działo i nic dodatkowego, a duże możliwości ma ta Hala, tylko trzeba chcieć, a nie 

tylko przyjść do pracy i zawsze uważać, że za małe jest wynagrodzenie, to jest moje spojrzenie 

możecie się Państwo nie zgadzać z tym w każdym bądź razie przez cztery lata, a mijają cztery lata, 

Hala spółce została przekazana i tu dziękuję Panu radnemu Marciniakowi, że to przypomniał Pani 

Przewodniczącej, bo przecież była w tym czasie, w tamtej kadencji też radną, została 

wydzierżawiona ale Gmina odliczyła ponad półtora miliona, jak dobrze przypominam sobie,               

VAT-u z tej inwestycji, bo tak to zakładałem, to jest półtora miliona Szanowni Państwo, jak byśmy 

zostawili w Urzędzie to byśmy nie odliczyli tego VAT-u od tej inwestycji, Urząd Skarbowy oddał, 

ale musieliśmy wydzierżawić podmiotowi, który prowadzi działalność w stu procentach 

opodatkowaną, to są już takie, trochę wyższa szkoła jazdy, jak to się VAT odlicza i kiedy, 

oczywiście przy okazji tego powiem tak, szkoły też płacą, czy szkoła w Zaniemyślu, za lekcje               

WF-u, bo musi być sto procent opodatkowania, inaczej nie mógł by sobie Pan Prezes odliczać,  za 

gaz, za prąd, czy inne media, za inne usługi VAT-u, to trzeba czuć, żeby się wypowiadać, a nie 

tylko wyrzucać pieniądze publiczne, a niech tam będą, niech wydamy, to jest jedna ¼ VAT, 

wszystkich kosztów, które odlicza a tak by nie było odliczane, to są duże sumy, źle został 

wykonany obiekt, no tu już ręce opadają, albo nie tak, trzeba było dokumentację, ja sobie 

przypomniałem dzisiaj, mam jeszcze u siebie materiały, przekazałem to do kierowniczki 

Infrastruktury, jak pracowaliśmy nad koncepcją, my nie jesteśmy fachowcami i w Urzędzie nie było 

żadnych fachowców, ale staraliśmy się zrobić obiekt dla mieszkańców nie taki, że namiot pod folią, 

bo taki głos też był, osoby publiczne, nie będę ich wymieniał, mamy naprawdę Szanowni Państwo 
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ładna Halę, tak ja uważam, możecie się nie zgadzać, pewno, że dzisiaj bym pozmieniał coś, ale nie 

jeżeli chodzi o właściwą Halę tylko te zaplecze, które jest wydzierżawiane, ona funkcjonuje, ja się 

bardzo cieszę, że szczególnie jesienią, zimą, wczesną wiosną, bo latem może nie, życie młodzieży, 

dorosłych, mieszkańców, którzy chcą się poruszać toczy się właśnie popołudniami i wieczorami 

tam, w tamtym rejonie, o to chodziło, Hala ma jeszcze wiele możliwości tylko ja mam kreować, 

żeby był koncert jakiś tam czy kabaret, mówię dyrektorom, itd., pomyślcie, oczywiście za 

odpłatnością, to nie jest tak, że wszystko za darmo jesteśmy w stanie udostępniać, trochę mnie to 

zabolało dlatego też pozwoliłem sobie o tym powiedzieć, oczywiście każdy by chciał dużo 

większych pieniędzy, ale to jest Zaniemyśl, to jest Gmina Zaniemyśl, tu nie będzie tysiąc 

klubowiczów, bo to jakiś procent tylko z populacji gminnej chce korzystać, widzę, bo byłem przez 

miesiąc co prawda z braku czasu klubowiczem też w jakim przekroju wiekowym przychodzą tam, 

korzystają i ruszają się, bo my jesteśmy od tego, a nie wszystko praktycznie jak nie czujemy to 

lepiej, żeby tego nie było, każdy obiekt, każda inwestycja, która powstaje generuje koszty i o tym 

zapominamy, nawet ścieżka na Lubonieczek będzie generowała koszty co roku, które trzeba będzie 

zwiększyć w wydatkach, a w tym roku już było obcięcie wydatków na utrzymanie zieleni, na 

koszenia, itd., tak było w budżecie, planowane przez Państwa, na szczęście udało mi się wybronić 

to i te kwoty nie duże staramy się dobrze wykorzystać, Szanowni Państwo inny przykład, ja zaraz 

przeczytam odpowiedź, taka presja Pani Przewodniczącej i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Biskupa, i całej tak zwanej mojej opozycji, kupić park w Śnieciskach, ale Panie Wójcie jak kupimy 

park to mieszkańcy będą kosić, porządkować, itd., w czynie społecznym, oczywiście kupiłem nie za 

tą kwotę, która była wypertraktowana tylko o 50% niżej i niech Państwo jadą, mieszkańcy 

zobaczcie, w grudniu kupione, jak wygląda teraz ten teren, ja czekam na ten czyn społeczny Panie 

radny, Pan publicznie to powiedział, ale niech Pan nie tłumaczy, ze teraz nie chcą, bo to nie tak, 

mieszkańcy jak im mówię, pomóżcie trochę radnemu i sołtysowi, a kto to obiecywał, nikt nie 

obiecywał, nie sobie teraz utrzymują, taką słyszę odpowiedź, mówię szczerze i będę mówił do 

końca jak to jest, to się tylko publicznie w mediach na facebook-u tak wydaje, a rzeczywistość w tej 

Gminie jest inna, niech Wójt to zrobi, niech Wójt da, tylko, że Wójt ma określone pieniądze a wy 

uchwalacie te pieniądze, rozrzucać pieniądze jest łatwo, trzeba wydawać na konkretne rzeczy                      

i niech to służy mieszkańcom, ale to tak na marginesie, ja przepraszam, że może trochę się 

uniosłem, bo mi się zebrało przez te dwa lata, bo trzeba by było podsumować te dwa lata tej 

kadencji, o wielu rzeczach mógłbym powiedzieć ale myślę, że nie dzisiaj  już nie będę przedłużał 

tej sesji, bo bez sensu, o obiecankach Państwa radnych mieszkańcom, niech wszyscy wiedzą 

mieszkańcy, dzisiaj słuchają, mógłbym powiedzieć, w jednej wiosce nie powstanie Market i Gmina 

go nie wybuduje, jeżeli będzie ktoś chciał to pobuduje tylko muszą być klienci, bo on musi się 
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utrzymać i zarobić na siebie, taka jest ekonomia, o innych rzeczach nie będę mówił, bo ciągle mi 

coś przychodzi do głowy i po co, bo przez dwa lata się zebrało Szanowni Państwo, zebrało się dużo 

rzeczy, ja chcę na koniec, zanim przeczytam, powiedzieć, ja mieszkańcom życzę szybszego 

rozwoju, jeszcze więcej inwestycji w infrastrukturę, tak potrzebną, co powiedziano dwa lata temu, 

że po co, niepotrzebne, żeby nam się wszystkim dobrze mieszkało w tej Gminie, bo każdy oczekuje 

coś, ale są możliwości takie jakie są i budżet Gminy może sobie pozwolić tylko na to, na to, 

niestety trzeba przesunąć pewne inwestycje na lata późniejsze, a chociażby wspomnę, bo o tym nie 

powiedziałem, aktualna sprawa, jedna z dwóch ulic nie wybudowana czy trzech w Zaniemyślu, 

ulica Ogrodowa, ona by była w tym roku wybudowana ale działania Pani Przewodniczącej, bo 

widziałem podpisy, i innych mieszkańców, którzy mieszkają przy ulicach utwardzonych 

spowodowały, że dwa metry gruntu cmentarza ewangelickiego, Konserwator Zabytków nie wyraził 

zgodę i projekt, który jest realizowany i miał być w tym roku wykonany nie będzie na razie 

realizowany, oczywiście decyzję Konserwatora zaskarżyłem do Ministra Kultury, kolejne etapy 

myślę, że będą realizowane, na końcu już powiedziałem Pani Konserwator, zwrócę się o koszty 

dokumentacji, bo jeżeli na koniec mamy dokumentację, a pod wpływem pewnych mieszkańców 

odpowiedzialnych wstrzymuje nam pozwolenie na budowę, myśmy to robili w dobrej wierze, nie 

było zabytku, i nie wyraża zgody na to, żeby przesunąć, nie w nagrobki, ale, żeby ulica powstała                   

z prawdziwego zdarzenia, a nie ścieżka, to czegoś tu nie rozumiem, myślę, że sprawa się zakończy 

w Sądzie z Panią Konserwator, ja nie będę wnioskował ta jak to Pani Przewodnicząca powiedziała, 

bo to tak łatwo się mówi, o to żeby tu gdzieś wnioskować o zabytek, jak Konserwator zdecyduje to 

będzie, trudno, ale żebym ja wnioskował o zabytek, ja rozmawiałem z innymi kolegami, 

porównywałem ta Pani wypowiedź, to się śmiali, tylko nie Konserwator, tylko nie Konserwator, bo 

zaraz są problemy, żeby coś zrealizować, itd., już nie mówię o terenach, które są, będą ochroną 

konserwatorską, a niektórzy właściciele gruntów w Zaniemyślu ucierpią jak będą chcieli coś 

pobudować, ktoś o to wnioskował, z naszych mieszkańców, nie będę wymieniał nazwisk, bo nie 

mogę, podpisy były za zabytkiem, sto tam czy sto pięćdziesiąt podpisów, ktoś to zbierał, trochę 

widziałem u Konserwatora, mieszkańcy sami zebrali sto pięćdziesiąt podpisów ulicy Ogrodowej                   

i do mnie złożyli petycję, złożyłem do dokumentacji u Konserwatora te podpisy, bo Pani 

Konserwator mi powiedziała, że mieszkańcy Zaniemyśla nie chcą ulicy utwardzonej, Ogrodowej, 

tak się kreuje rzeczywistość Gminy Zaniemyśl, ja się z tym nie zgadzam dlatego o tym mówię, 

wracam do petycji,  
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to tyle jeżeli chodzi o odpisanie na petycje, która była skierowana od kilkuset, chyba, osób, które 

się tam podpisały pod ta petycją, bo to kilkuset, nie pięćdziesięciu, nie stu, ale chcę jeszcze 

dopowiedzieć Pani Przewodnicząca, bo to dwa lata się zebrało, po otrzymaniu petycji dotarła do 

mnie informacja, jak Pani przeczytała w Urzędzie Gminy, Pani powiedziała, że trzeba skierować 
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sprawę tej petycji do Prokuratury, czy to jest prawda, niech Pani publicznie to powie, bo podpisy 

się Pani nie podobały, że cztery równe podpisy 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, proszę Pana, byłam na spotkaniu razem                    

z Panem Prezesem i Panią Radczynią i zauważyliśmy, znaczy, że to jest wszystko jasne, że podpisy 

nie były podpisami pojedynczych osób, tylko niektóre podpisy, bo nie wszystkie,  były tak jakby 

jedna osoba podpisała je, tak 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, no ale nie do Prokuratury, niech się Pani zastanowi 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, przepraszam bardzo, to powiedziała 

Radczyni Zakładu Gospodarki Komunalnej, że taką rzecz, za podrabianie podpisów za kogoś 

można zgłosić do Prokuratury jako popełnienie przestępstwa podrabiania podpisów, ja tylko 

powtórzyłam to co mówiła Radczyni, nikt, nikogo nie oskarża, bo myślę, że ci Państwo, którzy 

podpisywali za kogoś działali w dobrej intencji, więc nie ma tutaj takiej sprawy, ja tylko 

powtórzyłam słowa, które zostały nam, zresztą Pan Prezes był przy tym i też również może to 

potwierdzić, tak więc Panie Wójcie, niech Pan, jeżeli już coś Pan mówi 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Pani Przewodnicząca, jeżeli Pani pozwoli, drodzy mieszkańcy nie 

bójcie się podpisywać pod petycjami, nikt nie będzie was za to ścigał 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie, jeżeli byśmy chcieli ścigać to 

byśmy złożyli to zawiadomienie ale nie chcemy, tak, tak, że niech Pan nie sieje jakiś dezinformacji, 

jakiś nieprawdziwych rzeczy, to było tylko stwierdzenie tego, przekazanie tego to usłyszałam 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, to nie są dezinformacje, to jest wiedza, którą posiadam i się 

pytałem Pani 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  toteż Panu odpowiedziałam na to pytanie, 

tak, myślę, że po prostu przekręca Pan słowa, i manipuluje Pan faktami, bo usłyszałam tutaj, że 

podpisałam jakąś  petycję, chciałabym Panie Wójcie zapytać jaką petycje podpisałam, w sprawie 

ulicy Ogrodowej, mojego nazwiska Pan tam nie znajdzie, więc od razu Panu mówię, że po prostu 

Pan kłamie 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja powiedziałem, że przypuszczam, a nie powiedziałem, że Pani 

podpisała 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie, powiedział Pan, przepraszam bardzo, 

widziałem Pani nazwisko, widział Pan moje nazwisko, nie widział Pan mojego nazwiska, więc 

niech Pan nie kłamie, to jest publiczne mówienie nieprawdy  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, dobrze 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dobrze i tylko to Pan potrafi powiedzieć, 

dobrze, albo zgonić na kogoś, więc naprawdę Pana informacje są po prostu fałszywe, odpowiem 

teraz na petycję mieszkańców Gminy Zaniemyśl  
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i to jest właśnie to pismo, które przedstawiałam klubowiczom Panie Wójcie, tak, ze ja je odczytam, 

tak, żeby  wszyscy mogli to usłyszeć 
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Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo rzeczywiście należą się przeprosiny, bo dopiero 

po analizie, nie pod tą petycją widziałem Pani podpis ale pod inną petycją, którą nie będę dzisiaj, bo 

to nie jest przedmiotem obrad, widziałem Pani podpis, tak, że Pani Przewodnicząca przepraszam, 

mówię o tym podpisie związanym z moją wypowiedzią, która rzeczywiście miała miejsce, teraz na 

spokojnie przeanalizowałem, widziałem Pani podpis pod, łączni z innymi podpisami, pod inną 

sprawą 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, jestem bardzo ciekawa pod jaką sprawą, 

może nam Pan uchyli rąbka tajemnicy, na pewno podpisywaliśmy się pod petycjami dotyczącymi 

bezpieczeństwa zaniemyślan jeżeli chodzi o przejścia 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, w sprawie uruchomienia kursów bezpłatnych autobusów Śrem - 

Zaniemyśl 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, oczywiście to się do tego przyznaję, bo na 

pewno to popełniłam 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, przepraszam, pomyliłem w tym afekcie, że, i dlatego publicznie tu 

przepraszam  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo proszę Pana Prezesa 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu, sp. z o.o., Mirosław Derdak,  

Szanowna Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowny panie Wójcie, Szanowni Państwo, ja 

jako Prezes spółki nie jestem zobligowany do odpowiadania na petycje, ponieważ nie mam takich 

uprawnień, ale dotyczy mnie tutaj ta sprawa z tego względu, że czuje się poszkodowanym dlatego, 

że zostałem wymieniony jako podmiot, jest tu moje nazwisko i Zakład Gospodarki Komunalnej, z 

tych faktów, które Pani Przewodnicząca przeczytała wynika dokładnie, że spółka nie robiła Panu 

Mikołajowi pod górkę tylko pomagaliśmy jak tylko byliśmy w stanie pomóc z tego względu, że 

Hala widowiskowo-sportowa jest obiektem gminnym, dzierżawionym przez spółkę i jest podpisana 

umowa, która mnie wiąże, i trzeba postanowienia umowy wypełniać, i tak samo ta druga strona 

musi wypełniać, jest to styk biznesu prywatnego z Zakładem Gospodarki Komunalnej, nie zgadzam 

się i twierdzę, że Państwo, którzy podpisali ta petycję zostali wprowadzeni w błąd, głównym 

motorem, podejrzewam, że to był Pan Mikołaj Florek i przekazał niekonkretne informacje, i dlatego 

te podpisy znalazły się pod tą petycją, ja stojąc na straży, że tak powiem, Zakładu Gospodarki 

Komunalnej czuję się zażenowany i wielokrotnie z tym Państwem rozmawiałem, godziłem się na 

różne, że tak powiem, udogodnienia, żeby mogli ten biznes prowadzić, okazuje się, że zapłata jest 

taka, że Derdak przyczynił się do likwidacji KUŹNI, jeżeli ktoś wypowiada umowę to musi 

wiedzieć o tym, że ma obowiązki i no niestety ja nie mogę na wszystkie rzeczy pozwalać, i po 

prostu nie pilnować, i nie sprawować tej funkcji, żeby te rzeczy, które są zapisane, żeby się działy, 

Pani Przewodnicząca tu przeczytała, że były umorzenia, były, były rzeczy mniejsze, które 

powodowały, że Prezes się godził, były sytuacje, gdzie nie odmawiałem, pomagałem, dostałem za 

to zapłatę, dziękuję 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję Panie Prezesie, bardzo proszę teraz 

właśnie przedstawicieli, osób którzy napisali petycję o wypowiedzenie się 

Przedstawiciel petycji, zostałam upoważniona do przeczytania podziękowania   

 

ja została upoważniona do przeczytania tego podziękowania i chciałam tylko odpowiedzieć we 

własnym, tylko i wyłącznie we własnym imieniu, że nikt mnie nie wprowadzał w błąd podpisując tą 

petycję, bo wymowa tej petycji jak dla mnie znaczyła tylko tyle, o gospodarcze, rozsądne podejście 

i KUŹNIA miała być zlikwidowana tylko dlatego, że gdyby miała być doprowadzona do 

używalności na początku czyli zdjęcia luster, takich różnych tych malunków, to po prostu dużo 

pieniędzy by to kosztowało, i drugi raz gdyby stanęli do przetargu, prawdopodobnie nie stanęli by, 

bo nie byłoby stać ich na to, żeby jeszcze raz to odnawiać, więc ja w takiej intencji osobiście 

podpisywałam ta petycję no i chcę tylko powiedzieć, że nikt mnie nie wprowadzał w błąd, to jedno, 
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a drugie co do podpisów na tej petycji, to chciałam się zapytać, bo aż tak dobrze prawa nie znam, 

ale jeśli ktoś ma pełnomocnictwo innej osoby i podpisuje swoim charakterem pisma czy to 

pełnomocnictwo ma przypiąć do tej petycji 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie umiem Pani powiedzieć, bo się na tym 

nie znam, podejrzewam, że jeżeli ma pełnomocnictwo pewnie jest to zgodnie z prawem, ale tu nie 

chodziło proszę Pani 

Przedstawiciel petycji, ale ja podkreślam, to że to jest tylko i wyłącznie moja prywatna sprawa, 

ponieważ ja takie trzy podpisy złożyłam, w imieniu syna, swoim i męża, z pełnomocnictwem 

dlatego to mówię, i dlatego się o to pytam 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że tu Radca najlepiej by się 

wypowiedział, bo jeżeli chodzi o składanie podpisów za kogoś, bo to chyba o to w tym wszystkim 

chodzi, Panie Radco jak wygląda sprawa podpisywania za kogoś dokumentu 

Radca Prawny Marek Grzelak, Szanowna Pani jeśli Pani mówi o pełnomocnictwie to wygląda to 

w ten sposób, prawnie, że do tej petycji powinien być dołączony dokument w postaci 

pełnomocnictwa, wyszczególnione granice Pani umocowania i wtedy Pani może działać w imieniu    

i na rzecz osób, które w zakresie pełnomocnictwa Pani reprezentuje, no i takie pełnomocnictwo 

jeszcze też podlega opłacie skarbowej w wymiarze 17 złotych, tak, że czynność taka jest możliwa 

tylko jak mówię musi być ona potwierdzona właściwym dokumentem  

Przedstawiciel petycji, przez Urząd Skarbowy, o to chodzi, bo ja takie cos mam 

Radca Prawny Marek Grzelak, proszę Pani, chodzi o to, żeby te osoby, które ma Pani 

reprezentować udzieliły Pani pełnomocnictwa na piśmie do wykonywania tych czynności, które 

były wykonywane w zakresie składanej petycji i do tego powinien być dołączony ten dokument 

łącznie z zaświadczeniem o uiszczonej opłacie skarbowej, i wtedy czynność jest ważna, natomiast 

podpisywanie bez właściwego umocowania i bez wykazania tego dokumentem w postaci 

pełnomocnictwa jest czynnością nieważną 

Przedstawiciel petycji, rozumiem, czyli to był mój błąd 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, wiecie Państwo, myślę, że to tutaj jest w tej 

chwili rozdmuchiwane to co nikt o tym nawet nie wspominał, oprócz tego, że była o tym mowa 

przez Radczynię, nikt nie będzie Państwa do jakieś odpowiedzialności, bo ja rozumiem, wszyscy 
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państwo chcieliście dobrze, chcieliście żeby Klub KUŹNIA działał i działaliście w bardzo dobrej 

intencji w związku z tym nie ma żadnego problemu, myślę, że tutaj było po prostu rozdmuchiwane 

coś co nie wymagało w ogóle żadnej dyskusji i żadnego komentarza, tak, że myślę, że sprawa 

petycji, cieszę się, że ona się, będzie pewnie miała pozytywny finał, jedno jest pewne, że jeżeli 

chodzi o pomoc dla działalności Pana Mikołaja Florka udzielił ją Pan Prezes chyba                                     

w maksymalnym wymiarze w jakim mógł uczynić i chyba też trzeba by było za to Panu Prezesowi 

podziękować, bo inni dzierżawcy na tym obiekcie takich umorzeń nie otrzymywali oprócz tego 

umorzenia, które było związane z pandemią, w związku z tym był traktowany na pewno bardzo 

dobrze, dużo lepiej niż inni dzierżawcy i tutaj to chyba należy podkreślić, cieszę się, tak jak 

powiedziałam, cieszę się że sytuacja za chwilę pewnie będzie miała swój pozytywne rozwiązanie, 

że klubowicze będą mogli dalej ćwiczyć 

Radca Prawny Marek Grzelak, Pani Przewodnicząca dziękuję za udzielenie głosu, ja tutaj w tej 

sprawie chciałbym jeszcze zająć stanowisko wyłącznie prawne, otóż trzeba powiedzieć rzecz 

następującą, że zarówno Wójt jak i Przewodnicząca Gminy Zaniemyśl wyrazili zainteresowanie 

sprawą oraz zajęli stanowisko w sprawie, trzeba jednak zwrócić uwagę, że przedmiotem petycji jest 

umowa cywilno-prawna, Szanowni Państwo, w sferze działalności gospodarczej, Zakład 

Gospodarki Komunalnej jest spółką prawa handlowego, a więc jego działalność oparta jest o zysk, z 

drugiej też strony mamy także podmiot prowadzący działalność gospodarczą, nasuwa się więc 

pytanie czy w takim przypadku Wójt lub Przewodnicząca Rady Gminy mogą ingerować w kontrakt, 

którego przedmiotem jest działalność gospodarcza, proszę Państwa, trzeba sobie powiedzieć jasno, 

że jest to, tu w tym przypadku, działalność wykraczająca poza zakres działalności o charakterze 

publicznym, jest to działalność oparta na zysku, natomiast Wójt jako organ wykonawczy i Pani 

Przewodnicząca jako osoba kierująca pracą Rady Gminy odniosły się do tego stanowiska, nie mniej 

jednak wydaje się, że stanowisko tutaj samej spółki powinno być wiodące i to ona powinna 

zademonstrować swój punkt widzenia w tej sprawie co się zresztą wydarzyło ponieważ Pan Prezes 

się do tego odniósł, to tylko tyle jeśli chodzi o normatywne granice postępowania tutaj 

poszczególnych osób w tej sprawie  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja jeszcze tyko dodam, że zadaniem własnym 

Gminy zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, punkt dziesiąty, artykuł siódmy, punkt pierwszy, 

podpunkt dziesiąty, właśnie jest kultura fizyczna, zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty pod 

względem kultury fizycznej i turystyki, w tym terenów rekreacyjnych i urządzeń sportowych, to jest 

proszę Państwa zadanie własne Gminy, a nie zadanie własne Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

Zakład Gospodarki Komunalnej działa na zasadach handlowych i tak jak Pan Wójt tu powiedział, 
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że jeżeli będą jakieś imprezy ona będą odpłatne, bo na tym polega działalność Zakładu 

Komunalnego, za wszystko się tam płaci, płaci szkoła, płacą mieszkańcy, płacą dzierżawcy tych 

obiektów, a zadaniem własnym Gminy jest, to jest zadaniem własnym Gminy, a nie Zakładu 

Gospodarki Komunalnej, jeszcze jedna rzecz, do której chciałam się odnieść, Zakład Gospodarki 

Komunalnej, to jest Hala widowiskowo-sportowa, na grudniowej spotkaniu Komisji wspólnej 

razem z Radą Nadzorczą była pokazywana przez Radę Nadzorczą jako ewenement w skali, nie 

wiem, województwa czy nawet kraju, że jako  jedyny taki obiekt no może nie przynosił zysków nie 

wiadomo jakich, bo to było na poziomie pięciu czy kilkunastu tysięcy złotych ale się bilansował, 

tak, i Zakład Komunalny mógł prowadzić jeszcze inwestycje na przykład  wymieniając oświetlenie, 

bo w Hali było zamontowane oświetlenie bez czujników ruchu, w związku z tym zamontowano 

nowe oświetlenie z czujnikami ruchu co minimalizowało koszty energii elektrycznej i mogli sobie 

na to pozwolić, a więc, a kto tym zarządzał, zarządzał Prezes w współpracy z Panią kierownik, i tu 

trzeba po prostu to oddać, i Pan Prezes jest przed Rada Nadzorczą także przed Panem Wójtem 

zobowiązany do prowadzenia Zakładu, nieszkodzenia Zakładowi tylko, nie działania na szkodę 

spółki tylko po prostu, żeby ta spółka jeżeli nie przynosi zysków to przynajmniej się bilansowała, 

bo tak to niestety jest, gdyby to było w zarządzie Gminy Zaniemyśl to pewnie te imprezy, które by 

były mogły by się odbywać tam za darmo czy funkcjonować jakieś inne zajęcia, które mogłyby być 

darmowe ale przy takiej konfiguracji czyli dzierżawie przez spółkę prawa handlowego po prostu 

zawsze, albo w większości będzie to po prostu odpłatne, bo Prezes nie może działać na szkodę 

spółki, bo wtedy on będzie odpowiadał i swoją osoba przed Prokuratorem, przed Sądem, myślę, że 

nasze wyjaśnienia powinny wystarczyć, tak jak powiedziałam, sprawa idzie ku finałowi, myślę, że 

tutaj strony się dogadają, bo  przede wszystkim dobra wola z jednej i drugiej strony będzie miała 

tutaj największe znaczenie i myślę, że grubą kreską należy odciąć to co się wydarzyło miedzy 

Zakładem Komunalnym a firmą KUŹNIA i zacząć, jeżeli zacznie się, to zacząć od nowa 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, przepraszam, ale parę słów chciałbym jeszcze powiedzieć na 

koniec, chciałbym powiedzieć tak, dziękuję za te ostatnie słowa Pani Przewodniczącej i mam 

nadzieję, że całej Radzie i Komisji Rewizyjnej, że będzie zmiana poglądu na temat Hali, od 

grudnia, gdy przeczytałem protokół Komisji Rewizyjnej w ubiegłym roku, ze teraz wreszcie po tylu 

miesiącach jest inne podejście Państwa do tej Hali, do działalności tam prowadzonej i, że będzie 

pozytywne spojrzenie na ten obiekt, bo ja to odebrałem z protokołu pokontrolnego Komisji 

Rewizyjnej bardzo negatywnie, wszystkie rzeczy bez możliwości wyjaśnień, a przecież najwięcej 

wiedziałem, od początku, od budowy do rozruszania tej Hali, że teraz jest inne spojrzenie i za to 

dziękuję, i mam nadzieję, że ona będzie służyła nie tylko KUŹNI ale wszystkim mieszkańcom, a te 
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pozostałe pomieszczenia, które Panu prezesowi jeszcze zostały znajdzie się najemca, dzierżawca                  

i będą też wykorzystywane do prowadzenia działalności gospodarczej chociaż na koniec powiem, 

że nie będzie tam na pewno jak tu dzisiaj siedzę żadnej gastronomii, kawiarni, bo tam nikt nie 

podejmie działalności gospodarczej na tyle, żeby zapłacić za dzierżawę, nawet niższą, i jeszcze 

zarobić na koszty, żeby mu starczało, a moment likwidacji kawiarni czy bistra to był taki, że 

poprzednia Pani, zwrócono mi na to uwagę jak to się rozpoczynała działalność Hali, gdy mamy do 

góry wydzierżawione bistro z napojami, ze wszystkim, a Pani kierownik jeszcze ustawia automaty       

z napojami z niezbyt zdrowymi, itd., na zasadzie konkurencji, za sto parę złotych dochody do Hali, 

ale trzeba zdawać sobie sprawę, że to jest Zaniemyśl i tam do góry jest dzierżawca, który płaci dużo 

większe pieniądze za prowadzenie tego typu usług, i tak wyszło, że nie ma bistra, nie ma 

kawiarenki i też chyba nie ma w tej chwili zaopatrzenia nawet w te napoje, chociaż klubowicze                  

i wszyscy korzystający się dziwili, bo idziemy się pozbyć tego co niepotrzebne jest w organizmie a 

tu się oferuje pepsi colę czy jakieś rzeczy, które nie powinny być, ci którzy korzystali z tej Hali 

bardzo byli zdziwieni, że takie automaty stoją w tym miejscu, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, to ja tylko dopowiem, że bardzo mi się 

podoba to Pana stwierdzenie – trzeba sobie zdawać sprawę, że jest to Zaniemyśl, szkoda, że sobie 

nie zdawaliśmy z tego sprawy budując tą Halę, i że wybudowaliśmy obiekt z ogromnym zapleczem 

gastronomicznym, który po prostu się nie sprawdza, może trzeba było 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, to nie jest ogromne 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ale jest Panie Wójcie, zostały wydane środki 

na to, żeby to przystosować, tam są kuchnie, tam są zaplecze, to jest przystosowane, byliśmy na 

tym obiekcie, to jest przystosowane pod wymogi SANEPID-u więc może tu należało mieć na 

uwadze to, że trzeba sobie 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, jak mogę, to się nie zgadzam, w tych pomieszczeniach może być 

inny dzierżawca i prowadzić inną działalność gospodarczą, a nie kuchnię 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, no pewnie, ależ oczywiście, ale zostało to 

wybudowane jako kuchnia i jako sala jadalna, jako restauracja, i tak to zostało zabezpieczone, no 

właśnie życie zweryfikowało szkoda, że nie wcześniej nikt o tym nie pomyślał, że następny taki 

obiekt gastronomiczny w takim miejscu po prostu nie będzie działał, i zostały wydane pieniądze na 
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coś co po prostu nie ma szans tam przetrwać, ale kończąc sprawę petycji chciałbym tylko Państwu 

Radnym przeczytać pismo, które wpłynęło do mojej wiadomości, to jest pismo kierowane do Pana 

Wójta ale do wiadomości Rady, może to Państwu przeczytam,  

 

Szanowny Panie Wójcie chciałabym uzyskać ostateczną informację w sprawie dalszych 

losów projektu ścieżka historyczna sprawa toczy się już od 12.03.2019 roku, ze strony 

naszego Stowarzyszenia nie ma przeszkód w realizacji zadania od kilku miesięcy czekamy 

tylko na sygnał od Pana Wójta, niestety do tej pory nie było kontaktu, gdy, dopiero                              

17 sierpnia zatelefonowała do mnie Pani Magdalena Strugarek, aby poinformować, że Pan 

Wójt chciałby mnie nie zaprosi do Urzędu Gminy na 20sierpnia, niestety rozmówczyni nie 

potrafiła sformułować w jakiej sprawie ma być spotkanie, a było to istotne, gdyż biorę 

udział w opracowywaniu dwóch projektów, ścieżki historycznej i alei pamięci, Pani 

twierdziła, że chodzi o tablicę, a przecież w obu projektach tablic jest w projekcie więcej, 

próbowałam jej to wyjaśnić, ale najwyraźniej nie była zorientowana o co chodzi, mimo to 

wyraziłam chęć spotkania, ale ze względu na pandemię nie chciałam aby odbyło się ono                   

w pomieszczeniu zamknięte, zaproponował trzy inne formy komunikacji, telefoniczną, 

internetową lub bezpośrednio w otwartej przestrzeni, niestety nikt już się ze mną nie 

skontaktował, aby nie tracić szans poszłam na umówione z Panem Damianem Łowickim 

nad jeziorem spotkanie w sprawie alei pamięci, ale nuż o to chodziło, niestety na nie Pan 

Wójt nie przyszedł, reprezentowała go Pani Magdalena Strugarek tym razem już lepiej 

zorientowana, z rozmowy z nią dowiedziałam się, że żadnego spotkania w sprawie ścieżki 

historycznej nie będzie, przyznam szczerze, że nie rozumiem tej sytuacji na opracowanie 

obu projektów poświęciłam wiele miesięcy mając przy tym na uwadze dobro społeczne, tym 

bardziej liczę na postęp w tej sprawie, wnioskowaliśmy jako Stowarzyszenie o dotację, gdyż 

taki sposób realizacji finansowej uznaliśmy za optymalny myślę, że uczestnictwo w jakimś 

projekcie unijnym byłoby do przemyślenia, ale należałoby przedyskutować czy potrzebne 

jest nam do tego pośrednictwo Gminy, proszę o wyjaśnienia i ostateczną decyzję                              

z wyrażaniem z wyrazami szacunku, Henryka Noetzel, Prezes Stowarzyszenia Ziemi 

Zaniemyskiej 

 

myślę, że Panie Wójcie pewnie Radni również chcieliby usłyszeć jak Pan ustosunkuje się do tego 

pisma Pani Prezes odpowiedź, bo to my walczyliśmy o pieniądze na ścieżkę historyczną i, które są 

w tej chwili zapewnione w budżecie Gminy w wysokości 50 tysięcy, ale też również otrzymaliśmy 

od Pana informację, że niezwłocznie Pan skontaktuje, myślę, że to był maj, chyba, że niezwłocznie 
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Pan skontaktuje z Panią Prezes w sprawie tej ścieżki historycznej i wyjaśni jej dlaczego w tej chwili 

nie jest podejmowane ogłoszenie konkursu dotyczące wykonania tej ścieżki, mamy dzisiaj 26  

sierpnia i okazuje się, że do tej pory Pan z Panią Prezes się nie kontaktował i nie wyjaśnił, zresztą 

nam też nie wyjaśnił,  co Pan zamierza z tym fantem zrobić, nie musi Pan odpowiadać nam dzisiaj, 

myślę, że bardzo byśmy prosili o, jeżeli Pan odpowie Pani Prezes, żeby również do wiadomości 

Rady to pismo dotarło, żebyśmy też wiedzieli czy po prostu nie zostaliśmy kolejny raz 

wprowadzeni w błąd 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, oczywiście to co powiem zawsze dla Pani Przewodniczącej jest 

wprowadzanie w błąd i to przyjmuję do wiadomości, ja nie zamierzam niczego nie ukrywać, jeżeli 

chodzi o ta odpowiedź, będzie to odpowiedź dla Pani Noetzel przygotowana z Urzędu, jeżeli chodzi 

o to spotkanie rzeczywiście jak Państwu mówię analizuję realizację dochodów budżetowych, bo to 

ja jestem odpowiedzialny nie Pani Przewodnicząca i nie większość Rady, tylko ja za realizacje 

tegorocznego budżetu w dochodach, a więc i w wydatkach, poleciłem czy poprosiłem Panią Magdę, 

żeby zadzwoniła, żeby doszło do spotkania, w którym byśmy omówili sprawy związane ze ścieżka 

historyczną, Pani Noetzel, a to wynika z treści tego pisma, raczej nie miała, chyba, tak mi 

przedstawiono, ochoty na spotkanie, nie musiało to być w Urzędzie, mogło być na świeżym 

powietrzu, nawet, żebyśmy przedstawili w jaki sposób realizacje tego widzimy, ja Państwu 

mówiłem, że mam pomysł na zrealizowanie tego projektu, może nie tak jak wymyśliło 

Stowarzyszenie tylko, żeby to było fajne, ze środków Unii Europejskiej, chciałem to przedstawić 

Pani  Noetzel, nie doszło do takiego spotkania, myślę, że opiszę to może na piśmie, nie wiem czy to 

się da, ze to jeżeli będzie ochota i wola Stowarzyszenia przyjmiemy to, historyczne zapisy, gdzie 

co, jak, ale my możemy być tylko beneficjentem nie Stowarzyszenie, itd., bo to są pieniądze                     

w Liderze Zielonej Wielkopolski, a wiem o tym, dla Gmin, będziemy beneficjentem i zrealizujemy 

może nie w takim zakresie jak Stowarzyszenie tylko w innym zakresie, chcemy to zrobić tak trochę 

nowocześnie, a więc poustawiać interaktywne tablice z tymi informacjami historycznymi, nawet 

chcielibyśmy do jednej tablicy, myślę, że w przyszłym roku jak będzie Plac Berwińskiego, 

podłączyć światłowód, który na tej ulicy przebiega, żeby był dostęp do Internetu, każdy kto 

przyjeżdża, itd., inne punkty też już mniej więcej rozpatrywaliśmy, gdzie to powinno być, moim 

zdaniem na pewno na Wyspie, w zależności od tego ile to będzie kosztowało jeszcze w innym 

miejscu, myślę, że na trzy porządne takie, które się w tej chwili w miejscowościach takich 

turystycznych stawia, i będzie historia, i będzie inne rzeczy tam zawarte, jedynie wola 

Stowarzyszenia, żeby nam tutaj przedstawić materiały i te zapisy, które mają być na tych tablicach, 

nie odpowiedziałem, powiedzmy i myślę, że to jeszcze powiem, nie będziemy na domach 
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prywatnych umieszczać tak jak tu było na spotkaniu z Radą, gdyż dzisiaj właściciel powie tak, jutro 

proszę wynieść, tylko w sferze publicznej będziemy to stawiać, tam gdzie jest własnością, Gmina to 

ma własność, żeby nam kiedyś ktoś nie powiedział, że proszę zdjąć ta tablicę, a często się zdarza 

nawet przy infrastrukturze, że sobie nie życzy ten właściciel kolejny, żeby coś takiego było, jeżeli 

chodzi o spotkanie przy ścieżce, to co jest realizowane i będzie realizowane, ja na to spotkanie 

nawet nie byłem zaproszony, Pani Magda, która tymi tematami się zajmuje poszła, tak, że nie wiem 

skąd Pani Noetzel się wzięło, że ja tam tez powinienem być, no niestety ja Szanowni Państwo, 

osiem godzin mi nie wystarcza na wykonywanie wszystkich obowiązków i nie mogę być na 

wszystkich spotkaniach, nawet w COVID-e, gdyż po prostu nie jestem w stanie, nie mam jak 

Państwo wiecie, a to jest Państwa wola, zastępcy, na pewno już nie powołam, staram się być tam, 

gdzie jest to możliwe, nawet przy ograniczonych ilościach spotkań w związku z COVID-em czy 

zebrań, po prostu nie byłem tam, co było dla Pani Noetzel zaskoczeniem, mamy pomysł, chcemy to 

zrealizować, już wiemy jakie pieniądze będą dostępne, 63% to będą koszty kwalifikowane Unii 

Europejskiej, pozostałe gminne i możemy coś porządnego na lata, oczywiście te elementy będą 

miały energię elektryczną, będzie można te wszystkie zawarte  tam informacje, każdy będzie mógł 

podejść sobie, wyświetlić, jak to się dzieje w miastach innych, itd., a nie ustawianie może tych 

tablic, chociaż może te tablice tez porządne, ładnie by wyglądało, no ale to trzeba oczywiście 

rozmawiać i znaleźć porozumienie i my przejmiemy, treści podamy, co ma być tam, jak 

Stowarzyszenie nam udostępni i jeszcze inne informacje dla tych wszystkich, którzy będą 

przyjeżdżali do Zaniemyśla chcieliby się dowiedzieć coś o Zaniemyślu, o historii, a mówię na 

rynku widziałbym, żeby to było też dostęp do Internetu, a więc przyjeżdża mieszkaniec Poznania 

czy inny, wchodzi, widzi stronę internetową Gminy, może wiele rzeczy, mapy sobie wyświetlić, 

gdzie jestem, gdzie mogę się udać, jakie są zabytki itd., ja zapomniałem, Pani Marta może powie 

jak to się nazywa, INFOKIOSK, i tam te informacje były zawarte i też te historyczne,  

rozmawialiśmy z firmami. które to robią, wiemy jakie są koszty, to są nie małe, ale uważam, że to 

jest XXI wiek i można to było zrealizować i inne jeszcze informacje też by były dostępne, takie jest 

moje zdanie, Pani Henryka o tym nie wie, chciałem też o tym jej powiedzieć, myślę, że dojdzie do 

jakiegoś spotkania czy kontaktu, żeby to wszystko omówić, to tyle z mojej strony i będzie taka 

odpowiedź 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dobrze Panie Wójcie, myślę, że można to 

było zrobić już w maju, dlatego że o przeniesienie, jakiś funduszach z Lidera Zielonej Wielkopolski 

wiemy już, przynajmniej od pół roku ze względu na COVID nie zostało to jeszcze zrealizowane,  

musi być walne zgromadzenie członków, muszą być przesunięcia, ma się to odbyć 25 września, 
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jeszcze musi to zatwierdzić Urząd Marszałkowski, więc na to, żeby w tym roku powstało wiedział 

Pan o tym 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, nie ma szans w tym roku ale w przyszłym roku tak 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie ma szans, ale trzeba było po prostu 

zwykłej takiej ludzkiej nie wiem czy uczciwości, czy po prostu zadzwonić do Pani Prezes                           

i wyjaśnić jej ta sytuację tak jak Pan nam obiecał w maju, nie dziwie się, że jest zdenerwowana i nie 

wie co się dzieje, bo jeżeli w tej chwili by Pan ogłosił taki przetarg pewnie Stowarzyszenie nie dało 

by z tym sobie rady i  byłaby pewnie spokojniejsza gdyby wiedziała co i jak, no szkoda, że po 

prostu Pan to tak długo przedłużał 

 

Radny Tomasz Grabowski, ja wrócę do sportu i rekreacji, może bardziej rekreacji niż sportu, tak 

jak Pan Wójt zauważył coraz więcej turystów do nas przyjeżdża, fajnie się rozwija w tej chwili ta 

turystyka,  ludzie przyjęli już za pewnik, ze plaża w Łęknie jest też do użytkowania natomiast 

martwi mnie bardzo to, że tam się podjeżdża samochodem, tam nie ma żadnej tablicy zakazu 

wjazdu, tam nie ma zakazu ruchu, mieszkańcy zwrócili mi na to uwagę, że tam stoją tam 

notorycznie samochody, może teraz po sezonie będzie tego mniej, ale na przyszły sezon, żeby 

pomyśleć jak zabezpieczyć tam ten dojazd, żeby tam samochodami nikt się nie przemieszczał 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, zgadzam się i też takie informacje do mnie dotarły, będziemy 

analizowali, przypomnę, że to jest  Konserwator, że to jest park, przeanalizujemy co zrobić, żeby te 

samochody tam nie dojeżdżały, ale co chcemy zrobić w tym terenie to też musi wyrazić zgodę 

Konserwator i myślę, że na przyszły rok takie działania będą podjęte, żeby tam na dół samochody 

nie zjeżdżały, ale jednocześnie muszą zjeżdżać samochody obsługujące, a więc odbierające                         

z Zakładu Gospodarki Komunalnej  odpady, które tam są wytwarzane i składowane do koszy, które 

tam się znajdują  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ten temat już był poruszany tutaj na Radzie 

Gminy Zaniemyśl dlatego, że notorycznie, to już nie jest ten rok, to jest już ubiegły rok, samochody 

stoją wzdłuż budynku, za budynkiem Szkoły Podstawowej w Łęknie i to jest notorycznie, pomimo 

tego, że jest  miejsce na parkingu przy OPS-ie, ludzie parkują za Szkołą, więc myślę, że to jest 
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Radny Tomasz Grabowski, Pani Przewodniczą mówimy o tej ścieżce schodzącej bezpośrednio za 

plażę, parkują po prawej i lewej stronie, w dół już przy samym jeziorze, nie mówimy o Szkole 

nawet 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, wokół Szkoły Szanowni Państwo, uważam, że nie ma co zabraniać 

tym wszystkim co przyjadą samochodem, nie wjeżdżają na trawę, tylko wokół, też widziałem to, 

nieraz też jest parking przy OPS-e zajęty, i tam mogą stać, chodzi o nam o to, żeby ścieżkami nie 

zjeżdżali pod samą plażę, pod ten teren, gdzie ludzie mają wypoczywać 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ale to nie tylko chodzi o tą plażę w Łęknie, 

ale również przecież pod, tak stają samochody na tej ścieżce tutaj przy jeziorze Raczyńskiego, też 

wjeżdżają już ta ścieżką naszą utwardzoną i parkują bezpośrednio czy przy promie, czy jeszcze                   

w innych miejscach, też to się zdarza, więc to jest po prostu nagminnie więc trzeba pomyśleć o tym 

jak zabezpieczyć to, bo tak naprawdę rzecz biorąc ta ścieżka przy jeziorze nie jest przeznaczona do 

tego, żeby nią kursować samochodami, to jest ścieżka na gruncie takim niestabilnym, jeziornym, na 

mułach, czy innych tutaj organicznych gruntach i wjeżdżanie tam, i parkowanie samochodów to jest 

po prostu dla mnie wręcz nie do przyjęcia  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja mam nadzieję, że Pani Przewodnicząca wie jakie znaki stoją, to 

wszystko jest oznakowane, tabliczki są, a więc zaopatrzenie wyspy też może przejeżdżać, służby 

oczywiście komunalne, sprzątające itd., jeżeli się zdarzy od tego Policja jest, jeżeli wjeżdżają jest 

nieprawidłowość  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, tak wiem, dokładnie tak prywatne 

samochody, bo nie mówię tu o  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, prywatne samochody zaopatrujące  wyspę, bo często sprawdzam                

i też tak jest, że przewożą, bo przewożą potem promem ale wyładowują na prom, na przystani 

promowej 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ale jeżeli prom stoi z tej strony i samochód                 

z tej strony to chyba nic nie zawoził na wyspę 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję, ja chciałam zabrać głos z prośbą, trochę                     

w nawiązaniu do tego, że pismo do Ministra Cyfryzacji przyniosło efekt linii i Pan Wójt doczekał 

się odpowiedzi z Departamentu Telekomunikacji i właśnie chciałam poprosić, żeby może skierować 

kolejne pismo w innej sprawie też licząc na to, że ono przyniesie efekt, tego lata na naszej 
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zaniemyskiej internetowej grupie, wymianie informacji, myśli pojawił się wątek drogi powiatowej 

w kierunku Kórnika,  drogi na terenie Powiatu Poznańskiego i Gminy Kórnik, ta droga to jest  

nasze trzecie okno na świat po drodze wojewódzkiej w stronę Środy i Śremu, to droga w stronę 

Poznania to jest taki trzeci najważniejszy wylot i na terenie Gminy Zaniemyśl, i Powiatu 

Średzkiego została wyremontowano w 2014 roku no i podniosły się takie głosy, że właśnie za 

granicą gminy, i za granicą powiatu jest zupełnie w odmiennym stanie ta droga, faktycznie tak jest, 

i moja prośba jest o to, żeby właśnie od nas z Gminy, może wspólnie z Powiatem Średzkim wyszło 

pismo z zapytaniem o możliwość remontów, ponieważ tak jak powiedziałam, dla nas to jest okno 

na świat, natomiast z  perspektywy Powiatu Poznańskiego no to jest taka droga trochę donikąd,  

żeby nie powiedzieć, że na koniec świata, oni tam w Powiecie Poznańskim, w Zarządzie Dróg 

Powiatowych myślą o innych inwestycjach, nie wiem, północno-wschodnia obwodnica Poznania, 

czy tam jakaś wojskowa droga Koninko-Borówiec, więc to są w zupełnie innej skali inwestycje,                  

i może warto by przypomnieć, że jest taka droga 2468, i argumentując to tym, że po naszej stronie 

ten remont został pięć, sześć lat temu wykonany, a Panu Mecenasowi dziękuje za ten głos                         

w sprawie petycji, bardzo porządkujący, dziękuję 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, ja już się zastanawiam czy mówiłem o tym, 

czy nie mówiłem, jeżeli chodzi o drogę powiatową Powiatu Poznańskiego na terenie Gminy Kórnik 

to ja już wielokrotnie pisałem do Pana Starosty Powiatu Poznańskiego, do Burmistrza, jeszcze 

poprzedniego, Lechnerowskiego, iż obecnym rozmawiałem, żeby jak najszybciej pomyśleli o tym                

i żeby przebudowali ten odcinek, cieszyłem się jak wreszcie te słynne topole poleciały, mówię, oj 

coś się szykuje, dostałem informację, że nie, na razie nie, usunięto topole, gdyż obcinanie te 

włoskie, notabene, to są duże koszty więc lepiej to wyciąć, a co dalej, przede wszystkim Pan 

Starosta Poznański upiera się przy tym, dopóki w Prusinowie w Biernatkach, i na tym odcinku 

kanalizacji nie podejdzie do tematu przebudowy, gdyż kanalizacja może spowodować, że znowu 

będzie przecinane asfalty, wykopy, itd., oczywiście trzeba cały czas do tego dążyć, ja przy każdej 

rozmowie, spotkaniu o tym wspominam Burmistrzowi obecnemu Kórnika, mówię zawsze, czy ci 

nie wstyd, przy takim dużym budżecie, żeby wspomóc Powiat Poznański i wspólnymi siłami 

przebudować ten odcinek, oczywiście tak jak Pani Radna powiedziała, Starosta kiedyś tak 

powiedział, my mamy inne priorytety jeżeli chodzi o drogi powiatowe, a nie ten odcinek, ale nie ma 

się co załamywać, trzeba po prostu walczyć o to, pisać, rozmawiać i w końcu przyjdzie moment, że 

ta droga będzie też przebudowana   

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie widzę dalszych głosów w dyskusji, ja 

tylko przekażę jeszcze jedną informację, była już tutaj mowa przez Pana Wójta o 30 sierpnia                      
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i godzinie 15-tej, o mszy dziękczynnej za plony, ale w tym samym dniu, to jest w niedzielę,                      

30 sierpnia, o godzinie 12:30 w kościele pw. św. Jadwigi Śląskiej w Mądrem odbędzie się msza 

święta w intencji św. p. podporucznika Stanisława, Emila Rembowskiego dowódcy II Szwadronu 

215-tego Ochotniczego Pułku Jazdy Wielkopolskiej, Kawalera Orderu Virtuti Militari, po mszy 

świętej na cmentarzu parafialnym zostanie odsłonięta tablica poświęcona Maciejowi 

Rembowskiemu pseudonim „Madej”, synowi Stanisława Rembowskiego, Maciej Rembowski za 

bohaterska walkę w czasie II Wojny Światowej został odznaczony Krzyżem Walecznych i Krzyżem 

Srebrnym Orderu Virtuti Militari, organizatorem uroczystości tak jak przy uroczystościach 

upamiętnienia Pana Czesława Nowaka jest Stowarzyszenie Biało Czerwona ze Środy 

Wielkopolskiej, bardzo bym chciała zachęcić Państwa, bo to mała miejscowość, może nie wszyscy 

o tym słyszeli, a ważna uroczystość i uczczenie bardzo ważnych osób, mieszkańców czy ludzi, 

którzy urodzili się tutaj na terenie naszej Gminy, tak, że o 12:30 w kościele św. Jadwigi Śląskiej                    

w Mądrem odbędzie się ta uroczystość, a po niej odsłonięcie tablicy na parafialnym cmentarzu, tak, 

ze zapraszam wszystkich mieszkańców Gminy Zaniemyśl  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja dopowiem Pani Przewodnicząca, podjąłem decyzje, że 

dofinansujemy ze środków promocyjnych na tą tablicę, mam nadzieję, że będzie Gmina Zaniemyśl 

lub herb w wysokości tysiąca złotych jako wkład tutaj Gminy, bo Stowarzyszenie zwróciło się też   

o pomoc finansową i oczywiście też na tych uroczystościach zamierzam być, mam nadzieję, że 

zdążymy, że się skończy i zdążymy na 15-tą do Zaniemyśla 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, jeszcze raz zapraszamy tutaj na obydwie te 

uroczystości, nie widzę dalszych zgłoszeń do dyskusji 

8. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo serdecznie dziękuję Państwu za 

przybycie i zamykam XXII sesję Rady Gminy Zaniemyśl. 
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